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گروسی درباره سایت کرج: 

اطلاعات دوربین ها بعد از رفع تحریم ها در 
اختیار آژانس قرار می گیرد

مدیرکل آژانــس بین المللی انــرژی اتمی در 
نشســتی خبری دربــاره دوربین هایی که قرار 
است در تأسیسات کرج نصب شوند توضیحاتی 

ارائه کرد.
»رافائل گروســی« مدیرکل آژانس بین المللی 
انــرژی اتمــی روز جمعه توضیحاتــی درباره 
دوربین های مورد اســتفاده در تأسیسات کرج 

ارائه کرد.
گروســی در نشستی خبری گفت: »هم زمان با سفر به امارات و مصر در حال مذاکره با ایران 

بودیم و پیشرفت هایی درباره دوربین های کرج حاصل شد«.
او در ادامه گفت: »از آنجا که بحث درباره دوربین ها بود، فکر کردم بهتر است این دوربین ها 

را به شما نشان دهم«.
گروسی با در دست گرفتن یکی از این دوربین ها توضیح داد: »این دوربینی است که آژانس 
در تمام کشــورها از آن استفاده می کند. ما حدود دو هزار عدد از این دوربین ها در کشورهای 

مختلف داریم. این از همان نوع دوربینی است که باید ]در کرج[ جایگزین کنیم«.
گروســی توضیح داد: »همان طور که می بینید، این دوربین ها مشــابه هر دوربین دیگری به 
شکل عادی نصب می شوند اما نکته جالب اینجا است که در این قسمتی وجود دارد که درون 
آن حافظه قرار دارد، کارت حافظه در اینجا قرار می گیرد که حاوی اطلاعات و تصاویر است«.
او در ادامه گفت: »این دوربین ها قابل دســتکاری نیســتند و مهر و موم می شوند و اگر جعبه 

دروبین باز شود آن را نشان خواهد داد پس هیچ کس نمی تواند آن ها را دستکاری کند«.
گروســی در پاسخ به ســوالی درباره نحوه دسترسی به تصاویر ضبط شده مدعی شد: »اگر به 
یاد داشــته باشید، در مورد نصب دوربین ها و دیگر روش های پادمانی که در سفر من در ماه 
فوریه مورد توافق قرار گرفــت، در آن زمان ایران قبول کرد که روش های دیگری از پایش 
و راســتی آزمایی را در مکان های بیشــتری جدای از مکان های تحت پوشــش توافق جامع 

پادمانی انجام دهیم«.
مدیــرکل آژانــس بین المللی انرژی اتمی افزود: »این بخشــی از مذاکــرات بود که بتوانیم 
اطلاعات را در دوربین ها ثبت کنیم و موضع ما این بود که باشد، اطلاعات می توانند در ایران 
بمانند اما همچنان دوربین ها مهروموم آژانس را خواهند داشــت. یعنی دوربین ها متعلق به ما 

هستند اما نمی توانیم ]فیلم[ آن ها را ببینیم«.
گروسی در ادامه گفت: »در حال ایده آل و با احیای برجام، مهر و موم دوربین ها را باز می کنیم 

و ]به اطلاعات آن دست پیدا می کنیم[«.
او در پاســخ به سوالی درباره تقدم رفع تحریم ها بر دسترسی آژانس به محتوای دوربین ها و 
ادعای خبرنگار درباره »ناراضی بودن آمریکا از توافق ایران و آژانس« گفت: »اطلاعات زمانی 
با ما به اشتراک گذاشته می شود که توافق حاصل شود و این توافق زمانی حاصل می شود که 
تحریم ها لغو شــوند. یک چیز را فراموش نکنید. هنگامی که ما با ایرانی ها به توافق برسیم، 
به اطلاعات دوربین ها دسترسی خواهیم داشت اما توافق ]احیای برجام[ را طرف های دیگری 
قرار است انجام دهند«.گروسی افزود: »از هیچ کس نشنیده ام که آمریکایی ها ناراضی هستند. 

هیچ کجا نشنیده ام آمریکا از توافق ایران و آژانس ناراحت باشد«.
او درباره فاصلــه زمانی پیش آمده درباره فیلم برداری دوربین های کرج گفت: »من در همه 
گزارش هایم گفته ام از این بابت واقعاً نگران هســتم. به همین دلیل از زمان ســفرم در ماه 
ســپتامبر ]به ایران[ که توافق کردیم تمام تجهیزات را جایگزین کنیم و این اتفاق برای کرج 
نیفتــاد، در این خصوص ابراز نگرانی کــردم. نگرانی من این بود که این خطر به وجود بیاید 

که بخشی مهم از اطلاعات دوربین ها را از دست بدهیم و این نگرانی هنوز وجود دارد«.
دبیــرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت: »اما در وهله اول برای رفع این نگرانی، اولین 
کاری که باید انجام شــود بازگرداندن دوربین ها است و این کاری است که قرار است انجام 
دهیم. مسئله دوم، فاصله زمانی ایجاد شده است راه هایی وجود دارد تا بتوانیم حقایق میدانی 
را گــردآوری کنیم و طرف ایرانی به زودی در این زمینه به ما اطلاع خواهد داد تا برگردیم و 
فعالیت های معینی را بررســی کنیم. فراموش نکنید این تأسیساتی است که ما به خوبی با آن 
آشنایی داریم و نوع تجهیزات آن را می شناسیم و می توان متوجه شد در حالت عادی این خط 
تولید چقدر کار کرده و تولیدات داشــته است«.گروسی افزود: »برای راستی آزمایی و فعالیت 
پادمانی در این زمینه راه ها و رویکردهای مختلفی داریم که در برخی موارد شــامل تصاویر 
دوربین ها و در مواردی دیگر شامل تجزیه و تحلیل و مدل سازی است که به ما کمک می کند 
داســتان را دوباره ســرهم کنیم«.او درباره علت عدم بیانیه مشــترک ایران و آژانس درباره 
توافق اخیر توضیح داد: »در ســفر اخیرم به ایران بر روی یک بیانیه مشترک کار کردیم ولی 
همان طور که آن زمان گفتم، گفت وگوهایمان »بی نتیجه« ماند. این کلمه ای اســت که برای 
آن انتخاب کردم. از آن موقع همکاری، گفت وگو و تبادل نظر ما ادامه پیدا کرد و به این دلیل 
بیانیه مشترک صادر نکردیم که می خواستم همه چیز سریع انجام شود و دوربین ها در اسرع 
وقت بازگردند«.گروسی درباره اجازه دادن آژانس به مقامات قضایی یا امنیتی ایران برای کار 
بر روی این دوربین ها گفت: »ما به آن ها اجازه داده ایم که اطلاعات را مشــاهده کنند. این 
اتفاق جدیدی نیست و قبلًا هم اتفاق افتاده است. زمانی که برای پایش فعالیت ها به کشوری 
می روید و تجهیزات خود را در آنجا می گذارید، حق قانونی آن ها است که به آن ها نگاه کنند 
و این یک رویه استاندارد است. این کاری است که انجام خواهد شد ولی باید اجازه انجامش 
را ما صادر کنیم و این بســتگی به این دارد که بخواهند چه چیزی را مشــاهده کنند ولی در 

کل این اتفاقی غیرعادی نیست«.

اگر طرف مقابل مواضع ما را بپذیرد

علی باقری:مذاکرات آتی می تواند آخرین دور گفتگوها باشد
رییس هیات مذاکره کننــده ایران گفت: در 
هفته گذشــته و در طی مذاکرات در موضوع 
لغو تحریم ها و اقدامات هسته ای به دو سند 
دست پیدا کردیم که این دو سند، دیگر سند 
به دست آمده در ۲0 ژوئن )مذاکرات وین ۶( 
نخواهند بود بلکه دو سند جدید است که بر 
اساس مواضع ایران مبنای مذاکراتی خواهد 
بود که در آینده نزدیک در وین آغاز می شود.
علی باقری پس از پایان مذاکرات این دور در 
وین در جمع خبرنگاران اظهار کرد: این دور 
از گفت گوها هیــات ایرانی با توجه به اینکه 
دولت جدید در ایران بر سر کار آمده بود و تیم 
جدیدی هم برای گفت وگوها ماموریت یافته 
بود، همراه خود مواضع و دیدگاه های دولت 
جدید را به وین آورد. مــا در گفت وگوهای 
شــش دور قبل و پیش نویس هایی که از آن 
مذاکــرات بود، مواضع و دیــدگاه های تیم 
ایران را لحاظ کردیم و در اســناد مذاکراتی 
درج و به طرف مقابل ارایه کردیم. دو ســند 
برای مذاکرات مهم بود، یکی مربوط به لغو 
تحریم ها که اولویت اول و دســتور کار مهم 
تیم مذاکراتی ایران بــود، البته این اولویت 
صرفا به ما مربوط نیســت بلکه طرف های 
دیگر از جمله چین هم در مذاکرات تصریح 
کردنــد که اولویــت آنها هم رســیدگی به 

موضوع تحریم هاست.
وی ادامه داد: در طــول این چند روزی که 
گفت گوهای وین هفتم را داشــتیم، در کمتر 
از ۲0 روز چند دور مذاکره در سطح روسای 
هیات ها، کارگروه ها و کارشناســان برگزار 
شد و چند سند هم بین طرف ها مبادله شد تا 
دیدگاه های دو طرف و تغییراتی که در متن 
باید داده شــود اعمال شود و آخرین سند را 
ما امروز درباره لغو تحریم ها دریافت کردیم.
باقری افــزود: در بحث هســته ای هم ما 
دیدگاه های خود را بر روی متن پیش نویس 
ویــن ۶ درج کرده و ارایه داده بودیم. تفاوت 
این سند با ســند لغو تحریم ها این بود که 
اروپایی اصلاحات جدیدی که اعمال  طرف 
شــده بود را به عنوان مبنای مذاکرات نمی 
پذیرفت و تصریح می کــرد که همه باید به 
پیش نویس وین ۶ بازگردند و بر اساس آن 

مذاکرات ادامه یابد. اما ما بر اســاس منطق 
و استدلالی که داشتیم در مقابل این موضع 
غیرمنطقی ایستادگی کردیم و گفتیم مواضع 
ما باید لحاظ شود و در طی مذاکرات مباحثه 
خواهیم داشــت تا به جمع بنــدی مرضی 
الطرفین برسیم اما متاسفانه با یک مقاومت 
غیرموجه از ســوی سه کشور اروپایی مواجه 
شــدیم. با این حال این باعث نشــد که تیم 
ایران از مواضع منطقی و مستدل خود دست 

بکشد.
مذاکره کننده ارشد ایران اظهار کرد: در طی 

یک هفته گذشــته مذاکرات بسیار سنگین 
و فشــرده بین طرف ها در ســطوح مختلف 
برگزار شــد و دیدگاه های طرف ها مبادله 
شد تا در نهایت اروپایی ها هم مجاب شدند 
که دیدگاه های ایران به عنوان مبنایی برای 
مذاکرات جــدی و نتیجه بخــش پذیرفته 
شــود، از این رو هم در موضوع لغو تحریم 
ها هم اقدامات هســته ای به دو سند دست 
پیدا کردیم که اینها دیگر ســند پیش نویس 
مذاکرات ۲0 ژوئن نخواهند بود بلکه دو سند 
جدید است که بر اساس مواضع ایران مبنای 
مذاکراتی خواهد بود که در آینده نزدیک در 

وین آغاز می شود.
رییس هیات مذاکره کننده ایران در پاسخ به 
این که اختلافات میان دو طرف در این دور 
از مذاکرات کاهــش یافت؟ گفت: ما در این 
دور از مذاکرات مواضع مان در دو ســند آمد 
که این مبنای گفت وگوها شــود و در مسیر 
گفت وگوها مشخص می شود که این مواضع 

به هم نزدیک می شــود یا نه اما همان طور 
که گفتم طرف اروپایی ابا داشت که دیدگاه 
ایران را بپذیرد و فشــار می آوردند که ایران 
مواضعش را پس بگیــرد و ایران بپذیرد که 
متــن وین ۶ مذاکرات پیــش رود و در این 
مدت که در مذاکــرات بودیم و در این دور 
اخیر بــا یک اصرار بلاوجه طــرف اروپایی 
مواجه بودیم برای حذف دیدگاه های ایران 
که با مقاومت ما و استدلال هایی که مطرح 
کردیــم در نهایت پذیرفت که نگاه ایران در 

مواردی که مدنظرش بــود در پیش نویس 
در داخل ســند درج شــود و آن شود مبنای 
گفت وگو.وی در پاسخ به این که شما در این 
مــدت مذاکرات می گفتید که طرف اروپایی 
هیچ ابتکار عملی را بــرای بهبود مذاکرات 
ارایه نمی کند آیا پیشــنهادی از ســوی این 
کشورها در ســند مذاکرات درج شده است؟ 
گفت: خیر. هیچ پیشــنهادی از سوی طرف 
اروپایــی برای ما ارایه نشــد اینها قبلا بیان 
کرده بودند که درباره بعضی از موضوعات از 
جمله بحث تضمین ها ابتکاراتی داریم اما در 
این دور هیچ ابتکاری از آنها دریافت نکردیم.

باقری در پاسخ به این که چرا الان مذاکرات 
متوقف شــد؟ اظهــار کــرد: در این مدت 
گفت وگو بــرای این بود که مبنای مذاکرات 
مورد وفاق دو طرف قرار گیرد. دیروز به این 
مبنا دســت پیدا کردیم و در نتیجه قرار شد 
کــه تیم ها یک وقفه ای در مذاکرات بدهند 
و بعد برگردیم و روی متونی که مورد توافق 

هر دو طرف است، مذاکرات را شروع کنند.
وی در پاســخ به این که نشست بعدی چه 
وقــت خواهد بود؟ گفــت: در چند روز آینده 
گفت وگوها شــروع می شــود و قرار شــد 

هماهنگ کننده زمانی را تعیین کنند.
دیپلمات ارشــد کشــورمان در پاسخ به این 
که طرف اروپایی اصرار داشــته که طرف ها 
بــه توافق جدیدی فراتر از توافق ســال ۹۴ 
برسند؟ گفت: اصلا چنین چیزی مطرح نبوده 
است و مبنای گفت وگوها در چارچوب توافق 
13۹۴ اســت و مبنای دیگری توسط کسی 

مطرح نشده و بشود هم پذیرفته نمی شود.
باقری در پاسخ به این پرسش که قبلا روی 
پیش نویس وین ۶ عنوان می شــد ترکیب 
اختلافــات میان دو طرف هــا تا 80 درصد 
اختلاف اســت و ۲0 درصد تفاهم، آیا الان 
مــی توانید بگویید اختلافــات در این متون 
چند درصد اســت؟ گفت: درصد نمی توانم 
بگویم. اما به هر حــال اختلاف وجود دارد. 
همــان اختلافاتی که در پیش نویس وین ۶ 
است وجود دارد و چندتایی هم به آنها اضافه 

شده است.
رییــس هیات مذاکره کننــده ایران در وین 
در پاســخ به این پرســش که در دور بعدی 
گفت وگوها می توان به نتیجه رسید؟ تصریح 
کرد: گفت وگوهای دور آتی می تواند آخرین 
دور مذاکــرات باشــد. طبیعی اســت طرف 
مقابل اگر دیدگاه های مــا را بپذیرد، ما در 
کوتاه ترین زمان ممکن می توانیم به توافق 

برسیم.

تصمیم های سختی باید گرفته شود
معاون مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
نیز در همین رابطه گفت: مذاکرات وین برای 

بازگرداندن آمریکا به برجام انجام می گیرد.
انریکه مورا، معاون مسئول سیاست خارجی 
اتحادیــه اروپــا روز جمعه در کنفرانســی 
خبری افزود: ایــالات متحده بخش مهمی 
از مذاکرات وین اســت. مذاکرات وین برای 
بازگردانــدن آمریکا به برجام انجام می گیرد. 
هیچ دیدار مســتقیمی بین ایــران و ایالات 

متحده اتفاق نخواهد افتاد.
مورا در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
ما کارهای زیاد و ســختی پیــش رو داریم. 
تصمیم های سیاسی سختی باید گرفته شوند. 
حال وقت آن رســیده که بر روی اولویت ها 
و آنچه که برای هــر یک از هیات ها جهت 
تصمیم گیری مهم تر اســت تمرکز شــود و 
به این شــیوه پیشــروی کنیم چراکه زمان 
زیادی در اختیار نداریم. حس فوریت در همه 
کارهای مان در اینجا وجود دارد. ما به زودی 

به کارمان ادامه می دهیم.
معاون مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
گفت: آنچه که ما در این روزها انجام داده ایم 
تثبیــت دوباره وجه اشــتراک بــرای تداوم 
مذاکرات بوده اســت. مــا در این کار موفق 
بوده ایم. ما نبایــد فراموش کنیم که درحال 
مذاکره مجدد و بازنویســی برجام نیســتیم. 
آنچــه که در اینجا درخصــوص آن مذاکره 
می کنیــم گام های عملی اســت که ایالات 
متحــده و ایــران برای بازگشــت کامل به 
پایبنــدی به برجام انجام دهند. این گام های 
عملی شــامل رفع تحریم ها و بازگشــت به 
تعهدات هســته ای اســت. ما در شــرایطی 
هستیم که در زمینه هســته ای و تحریم ها 

تصمیمات سیاسی سختی باید گرفته شوند.
وی تاکید کرد: کارمان آسان نخواهد بود. کار 
ما پیچیده و سخت  و گاهی اوقات از لحاظ 
سیاســی دردناک خواهد بود. ما زمان زیادی 
نداریم پس من به عنــوان هماهنگ کننده 
می خواهم هیات ها اولویت های جدیدشان را 
تثبیت کنند و خواســته های غیرواقع گرایانه 

نداشته باشند.

بینالملل

نگاهدوگانهغولهایرسانهایجهانودستگاهحقوقبشریبهبنیانگذارویکیلیکس
اگر»آسانژ«یکخبرنگارچینیبود

راشا تودی - ترجمه رضا نافعی
اگــر جولیــان آســانژ یــک روزنامه نــگار و ناشــر 
چینــی بــود، تاکنــون جایــزه نوبــل بــه او اعطاء شــده 
بــود، و موضــوع اصلــی روز حقــوق بشــر شــده بــود 
و تصویــر او  در اجــلاس دموکراســی همیــن هفتــه، 
بــه توصیــه جــو بایــدن، رئیس جمهــور امریــکا 
دســت بــه دســت مــی گشــت. نــام »آســانژ« اولیــن 
ــدی  ــت تهدی ــگار تح ــت 350 روزنامه ن ــام در لیس ن
ــر امــور  قــرار مــی گرفــت کــه آنتونــی بلینکــن وزی
خارجــه ایــالات متحــده در دســت داشــت و درســت 
در همــان روزی کــه ایــالات متحــده، دولــت متبــوع 
انتونــی بلینکــن، در دادگاهــی در بریتانیــا بــرای 
اســترداد آســانژ تــلاش کــرد، آن لیســت 350 نفــری 
ــت  ــا دول ــت،  ام ــز نیس ــن طن ــد. ای ــر ش ــم منتش ه
متبــوع بلینکــن خواســتار اســترداد آســانژ شــده بــود 
تــا او را  در زندانــی مجهــز بــه حداکثــر تدابیــر  

ــد. ــی کن ــی  175 ســال زندان امنیت
ــده،  ــالات متح ــات ای ــای جنای ــه ج ــانژ ب ــر آس اگ
ــر  ــون رهب ــرد، اکن ــی ک ــاء م ــن را افش ــات چی جنای
ــتانی  ــک زمس ــای المپی ــازی ه ــم ب ــن تحری کمپی
پکــن بــود. هــر بخــش خبــری، خبــرش را بــا طــرح 
ــوه  ــزرگ جل ــرد و آن را ب ــی ک ــاز م سرنوشــت او آغ
مــی داد، هــر رســانه چاپــی اگــر هنوزهــم چــاپ مــی 
ــه را  ــه  روزنام ــفید صفح ــه  س ــن لب ــا آخری ــد  ت ش
بــا توصیــف خشــم ناشــی از لــه شــدن ایــن پروانــه 
ــان، ای  کاش  ــک جولی ــرد. طفل ــی ک ــر م آزادی پ

ــود . ــا آمــده ب ــه دنی ــی ب چین
بــا ایــن حــال، یکــی از  »جنایاتــی«  کــه او مرتکــب 
شــده اینســت کــه جنایــات جنگــی ایــالات متحــده 
ــل  ــه قت ــرده، از جمل ــا ک ــف و افش ــراق کش را در ع
بیــش از 15000 مــرگ گــزارش نشــده غیرنظامیــان 
ــا  ــران 1۴ ت ــردان و پس ــکنجه م ــه  ش ــود ک را. او ب

ــه  ــود ک ــرد؛ او ب ــی ک ــو علن ــاله را در گوانتانام 8۹ س
ــل  ــران کل ســازمان مل ــی از دبی جاسوســی غیرقانون
متحــد و دیگــر دیپلمــات هــا را کــه توســط ایــالات 
متحــده صــورت مــی گرفــت کشــف و افشــا کــرد؛ 
ــدوراس را کــه توســط ســیا در  ــای نظامــی هن کودت
ــکا  ــه آمری ــگ مخفیان ــد،  جن ــاز ش ــال ۲00۹ آغ س
علیــه یمــن را کــه تاکنــون هــزاران نفــر در آن 

ــد همــه را او  افشــا کــرده اســت. کشــته شــده ان
و حــالا، روز جمعــه گذشــته دادگاه عالــی در لنــدن  نه 
تنهــا ضربــه ای مهلــک بــر قوانیــن ابتــر، دســت و پــا 
ــه  ــا وارد آورد بلکــه روزنام شکســته و ناقــص بریتانی
نــگاری را نیــز فــی نفســه بقتــل رســانید. از آنجــا که 
روزنامــه نــگاری رکــن چهــارم دموکراســی اســت و  
ــرای  ــی و نتیجــه اج ــج دموکراس ــان از نتای آزادی بی
ــی  ــان دموکراس ــه نگهب ــت ک ــارم آن اس ــن چه رک
ــع آن  ــان  در واق ــردن آزادی بی ــن ب ــا از بی ــت ب اس
ــداد  ــه نشــان می ــم ک ــری ه ــمایل ظاه شــکل و ش

انگلســتان یــک دموکراســی اســت از بیــن رفــت.
آن  در  کــه  داد  رخ  ای  هفتــه  در  اینهــا  همــه  و 
»دموکراســی هایــی« کــه  خــود ایــن لقــب را بخــود 
ــری  ــان دادن  برت ــغول نش ــدت مش ــد ، بش داده ان
ــانژ  ــده آس ــد. پرون ــران بودن ــه دیگ ــبت ب ــود  نس خ
ــن  ــی از بی ــع قانون ــا مان ــورد ب ــن  برخ ــد در اولی بای
مــی رفــت، نــه اینکــه از آن زمــان بــه بعــد  موانــع 

ــود. ــزوده ش ــر آن اف ــم ب ــماردیگری ه ــی ش ب
ژولیــان آســانژ مــردی کــه  از11 ســال پیــش بــرای 

آزادی مطبوعــات در اســارت بســر مــی بــرد. و 
هنگامــی کــه معلــوم شــد کــه دولــت ایــالات متحده 
بــه دقــت برنامــه ریــزی کــرده اســت کــه آســانژ را 
ــزوم او را در روز  ــورت ل ــا در ص ــوده ی ــدن رب در لن
ــوادور  ــای اطــراف ســفارت اک ــان ه روشــن در خیاب
ــالات  ــن« هــای ای ــد، ارزش تمــام »تضمی ــرور کن ت
ــرد  ــد ک ــه خواه ــا او چ ــه ب ــورد اینک ــده در م متح
ــالات  ــت ای ــن هــای  دول روشــن شــد. ارزش تضمی
ــن حــد  ــن تری ــه پایی ــس از اســترداد او ب متحــده  پ
خــود ســقوط کــرد . چــون  نمــی تــوان بــه آمریــکا 

اعتمــاد کــرد و حمایــت از اســترداد آســانژ غیرممکــن 
شــده اســت. امــروز مطبوعــات بــرای آســانژ کــه بــی 
ــی شــود  ــارش کشــته م ــدان بلم ســر و صــدا در زن

ــد. ــراه نمــی اندازن ــی ب ســر و صدای
ــداران  ــه ســبک مهمان ــه ب ــی ک ــگاران غرب روزنامه ن
هواپیمــا بــه خاطــر مهارت هایشــان در خوانــدن 
ــتمزد  ــده، دس ــاپ ش ــش چ ــت های از پی ــک  لیس چ
خوبــی می گیرنــد، دربــاره سرنوشــت آســانژ و در 
مــورد سرنوشــت »حرفــه« خــود ســکوت می کننــد. 
آن هــا می داننــد اتفاقــی  کــه بــرای آســانژ می افتــد 

ــد.  آری  ــم بیفت ــا ه ــود آنه ــرای خ ــت ب ــن اس ممک
واقعیــت چنیــن اســت کــه  ایــن افــراد هــم فــردای 

ــد داشــت. ــی نخواهن شــاد و مطمئن
آنچــه در انتظــار ایــن روزنامــه نــگاران اســت  فقــط 
اســارت اســت  و تکــه ای نــان و بــه ایــن ترتیــب ان 
دیــو آدمخــوار ســیری ناپذیــر و غارنشــین امریکائــی 
دوبــاره قــوه قضائیــه ایــالات متحــده  را زیــر چشــم  
مطبوعــات خامــوش در هــم شکســت.  شــوم بختــی 
ــچ  ــه میشــود در آنســت کــه - هی ــه ای کــه ل پروان

کــس قــادر بــه شــنیدن  فریــادش نیســت.

هم در موضوع لغو تحریم ها هم اقدامات هسته ای به دو سند دست 
پیدا کردیم که اینها دیگر سند پیش نویس مذاکرات ۲۰ ژوئن نخواهند 

بود بلکه دو سند جدید است که بر اساس مواضع ایران مبنای 
مذاکراتی خواهد بود که در آینده نزدیک در وین آغاز می شود

,,

اگر آسانژ به جای 
جنایات ایالات متحده، جنایات 
چین را افشاء می کرد، اکنون 
رهبر کمپین تحریم بازی های 
المپیک زمستانی پکن بود. هر 
بخش خبری، خبرش را با طرح 
سرنوشت او آغاز می کرد و آن 
را بزرگ جلوه می داد، هر رسانه 
چاپی اگر هنوزهم چاپ می شد تا 
آخرین لبه سفید صفحه روزنامه 
را با توصیف خشم ناشی از له 
شدن این پروانه آزادی پر می 
کرد. طفلک جولیان، ای کاش 
چینی به دنیا آمده بود 
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نفسبه»مهرایران«جانگرفت
مسعود میرادی

بانـک قرض الحسـنه مهـر ایـران در راسـتای 
یـا  و  خـود  اجتماعـی  مسـئولیت  برنامه هـای 
توجـه بـه شـرایط بحرانـی کشـور در مقابله با 
ویـروس کرونـا، بـا همدلـی و درایـت خویـش 
و انجـام چهـار فـاز کـه دو فـاز کشـوری بـه 
اسـتانی  فـاز  دو  و  ریـال  میلیـارد   300 مبلـغ 
را  پزشـکی  تجهیـزات  ریـال  میلیـارد   1۶ بـا 
پزشـکی خراسـان  علـوم  دانشـگاه  اختیـار  در 
رضـوی قـرار داده اسـت، در فـاز دوم اسـتانی 
خـود در حـال توزیع حدود ۲87 قلـم تجهیزات 
پزشـکی شـامل تعـداد ۲۴ دسـتگاه اکسـیژن 
اورژانـس  ترالـی   7 تعـداد  متعلقـات،  و  سـاز 
تعـداد 10۶ دسـتگاه تب سـنج لیـزری، تعـداد 
۲8 دسـتگاه بارکدخـوان و تعداد 1۲۲ دسـتگاه 
پالـس اکسـی متر، جمعـا بـه ارزش ده میلیـارد 
ریـال بیـن مراکـز درمانـی و بیمارسـتان ها در 
اسـتان خراسـان رضـوی می باشـد. از ایـن رو 
طـی یـک جلسـه با حضـور مدیـران دانشـگاه 
علوم پزشـکی، بانـک مهر ایران و ریاسـت بنیاد 
شـهید اسـتان خراسـان رضوی، اقـلام تحویل 

گردیـد. علوم پزشـکی  دانشـگاه 
رضـا  محمـد  امـروز«  صبـح   « گـزارش  بـه 
صبـوری مدیـر شـعب بانـک مهـر ایـران در 
اسـتان خراسـان رضـوی پـس از خیرمقـدم به 
مهمانـان گفـت: خداوند را شـاکریم که توفیقی 
حاصـل شـد تا قـدم کوچک دیگـری در جهت 
اعتـلای نظـام پزشـکی کشـور  داشـته و در 
همـکاری در جهـت پیشـگیری ویـروس کرونا 
سـهمی داشته باشـیم و امید اسـت این آخرین 
و  باشـد  کرونـا  بیمـاری  در خصـوص  جلسـه  
در جلسـات بعـدی، مبالغـی ببشـتر در جهـت 
همیـاری با همکاران تلاشـگر و نظام پزشـکی 

کشـور داشـته باشیم. 
صبوری با اشـاره به اینکه بانک قرض الحسـنه 
مهـر ایـران در ۲۲ آذر 138۶ بـا سـهامداری 
10 بانـک خصوصـی و دولتـی شـکل گرفـت، 
راسـتای  در  بانـک  ایـن  افـزود:. شـکل گیری 
و  قرض الحسـنه  نیکـوی  نیـت  بـه  دسـتیابی 
اعطـای کمکی بـرای قشـر آسـیب پذیر جامعه 
در تمامـی بخش هـا از جملـه درمـان، ازدواج 
و اشـتغال و همـه زمینه هایـی کـه می تواننـد 
کمکـی در محرومیـت زدایـی جامعـه باشـند ، 

گرفت. صـورت 
وی گفـت: مـا در اسـتان خراسـان رضـوی بـا 
30 شـعبه و 53۲ نفـر همـکار مشـغول خدمت 
رسـانی در همـه بخش هـای کشـور هسـتیم 
کـه از جملـه ایـن افتخـارات، شـناخته شـدن 
و   ۲018 سـالهای  در  قرض الحسـنه  بانـک 
جهـان  برتـر  بانـک  سـومین  بعنـوان   ۲0۲0
اسـلام از لحـاظ بانکـداری بـدون ربـا و اولین 
بانـک اسـلامی بدون ریـا در کشـور جمهوری 

اسـلامی ایـران اسـت.
اسـتان  در  ایـران  مهـر  بانـک  شـعب  مدیـر 
خراسـان رضـوی تصریح کرد: ما شـرکت داری 
صرفـاً  نمی دهیـم،  انجـام  بنـگاه داری  و 
و  می گیـرد  انجـام  قرض الحسـنه  بانکـداری 
ایـن توفیـق بزرگی بـرای مـا و همکارانمان در 

ایـن مجموعـه اسـت.
 وی همچنیـن ادامـه داد: در همین مدت بیش 
از 57 هـزار میلیـارد و در سـال جـاری 18 هزار 
میلیـارد تسـهیلات پرداخـت کرده ایـم و امروز 
تنهـا بانکی هسـتیم کـه در امـر وام ازدواج که 

بالـغ بـر 3885 نفـر بـا 3 هـزار و ۴00 میلیـارد 
در اسـتان خراسـان رضـوی بـوده اسـت، هیچ 

کسـی را در نوبـت نداریم.
بـه  کمـک   1۶ تبصـره  در  افـزود:  صبـوری   
بخـش اشـتغال بـه بهزیسـتی و کمیتـه امـداد 

کرده ایـم. لحـاظ  را  دوم  رتبـه 
وی بـا تاکیـد بـر اینکـه تـلاش مـا ایـن بوده 
اسـت کـه در هـر مرحلـه کیفیـت کار را بـالا 
ببریـم، بیـان کـرد:. در همیـن راسـتا در مرحله 
اول کپسـول اکسـیژن خریداری شـد و در این 
مرحلـه اکسـیژن سـاز تهیه شـد و تمامـی این 
اقدامـات از محـل درآمـد بانـک هزینـه شـده 
اسـت و بانـک درآمـد حاصل را در امـر منفعت 
کشـور هزینـه می کند و امیدواریـم همه ادارات 
و بانک هـا همـکاری لازم را داشـته، تـا بتوانیم 
پزشـکی  جامعـه  شـانه های  روی  از  را  بـاری 

برداریم. 
اسـتان  در  ایـران  مهـر  بانـک  مدیـر شـعب   
خراسـان رضـوی افـزود: در حال حاضـر بانک 
بـدون  کـه  اسـت  بانکـی  تنهـا  ایـران  مهـر 

بانکـداری سـبز کار  برگـه کاغـذ یـه عنـوان 
انجـام می دهـد و مشـتریان می تواننـد بـدون 
حضـور به بانـک، افتتاح حسـاب انجـام داده و 
کارت را درب منـزل تحویـل  گرفتـه و تمامـی 
امـور بانکـی خـود را از طریـق همـراه بانـک 
و موبایـل بانـک انجـام دهنـد و بـه طـور کل 
کلیه تسـهیلات، بـدون حضور به بانـک انجام 

می گیـرد.
همچنیـن محمـد وجدانـی معاونـت توسـعه و 
مدیریـت منابـع دانشـگاه علوم پزشـکی گفت: 
کارآمـدی نظـام سیاسـی هـر کشـور بسـته به 
سـه موضـوع کاربـردی دارد، اعم از بهداشـت، 
امنیـت و معیشـت که خوشـبختانه در دو مقوله 
بسـیار موفـق و متاسـفانه در یکـی ناکارآمـد 
سـلامت  و  بهداشـت  نظـام  کرده ایـم.  عمـل 
ایـران در سـطح جهـان صاحب سـبک بـوده و 
رضایـت 80 درصـد از مـردم را جلـب کـرده و 
در دو مـورد کارآمـد بـوده اسـت. امـا در امـر 
معیشـت ناکارآمـدی وجـود داشـته اسـت کـه 
بایـد همـه ارکان در صـدد به کارآمد رسـانی و 

رفـع نواقـص موجود در سـطح نظـام جمهوری 
برآیند اسـلامی 

و  معصومیـن  اینکـه  بـه  اشـاره  ضمـن  وی 
پیامبر اسـلام)ص( سـلامت را بـر امنیت مقدم 
حـوزه  بـرادران  اگـر  داد:  ادامـه  می شـمارند، 
نباشـند،  برخـوردار  از سـلامت کافـی  امنیـت 
حتمـاً دچـار چالـش جـدی خواهنـد شـد و بـر 
همیـن مبنـا کمـال تشـکر را از بـرادران بانک 
مهـر ایـران داریم کـه در ایـن مقوله بـا تامین 
تجهیـزات مـورد نیـاز و کاربـردی پزشـکی به 
مجموعـه پزشـکی اسـتان کمک های شـایانی 

را بـه انجـام رسـانده اند.
وجدانـی ادامـه داد: متاسـفانه تجربـه فوتی در 
اثـر کرونا بیشـتر از زمـان جنـگ تحمیلی بود. 
ما در 8 سـال دفـاع مقدس روزانه 1۲0 شـهید 
داشـتیم، امـا متاسـفانه در دوران کرونـا آمار ۶ 
برابـر بود کـه امید اسـت با همـکاری مردم در 
امـر واکسیناسـیون، ایـن بیمـاری را ریشـه کن 
کـرده تـا زودتـر جشـن پایـان کرونا را داشـته 

شیم. با
ریاسـت  معصومـی  حجت الاسـلام  ادامـه  در 
بنیـاد شـهید اسـتان خراسـان رضـوی گفـت: 
بی اعتبـار  خصـوص  در  اعمالـی  قبـل  مدتـی 
کـردن جامعـه پزشـکی افتـاد تـا عملکـرد این 
حـوزه را کمرنـگ نشـان دهند ، اما فـداکاری و 
پشـتکار کادر پزشـکی تماما آن تفکـر را خنثی 

. د کر
موجـود  شـرایط  شـباهت  بـه  اشـاره  بـا  وی 
ایـن  جملـه  از  داد:  ادامـه  جنـگ  دوران  بـا 
اندکـی  امکانـات  و  شـباهت ها، محدودیت هـا 
بـود کـه در زمـان جنـگ در اختیـار داشـتیم و 
در دوران کرونـا هـم ایـن کمبودهـا احسـاس 
تحریم هـای  بـا  کـه  همانطـور  و  می شـد 
سـنگین در زمـان جنـگ، حتـی سـیم خـاردار 
و  سـرم  حاضـر  حـال  در  و  نمی دادنـد  هـم 
سـرنگ را تحریـم کردنـد. همچنیـن ایثـار و 
فـداکاری کادر درمـان مـا را بـه یـاد رزمندگان 

می انـدازد. جنـگ  دوران 
ریاسـت بنیـاد شـهید اسـتان خراسـان رضوی 
تصریـح کـرد: جـا دارد از تمـام عزیـزان کادر 
درمـان و خیریـن و تمـام کسـانی کـه در امـر 
پشـتیبانی همراهـی کرده انـد از جملـه بانـک 

مهـر ایـران کمـال تشـکر را دارم.

توافق بانک مرکزی و وزارت صمت
مدیرکل روابط عمومــی بانک مرکزی از 
تشکیل کارگروه مشترک بانک مرکزی و 
وزارت صمت در عالی ترین سطح و هدف 
هماهنگی حداکثری سیاســت ها و تدابیر 

ارزی و تجاری کشور خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از مهر، مصطفی قمری وفا، مدیرکل روابط 
عمومی بانک مرکزی از تشکیل کارگروه 
مشــترک بانک مرکزی و وزارت صمت و 

توافق درقبال »مجوز واردات اعتباری در ســامانه نیما« و »رفع محدودیت کالاهای وارداتی 
در رویه واردات در مقابل صادرات خود« خبر داد.

وی هــدف از برگزاری هفتگی ایــن کارگروه در عالی ترین ســطح را هماهنگی حداکثری 
سیاست های ارزی و تجاری خواند و گفت: جزئیات این توافق به زودی اعلام می ود.

در نخســتین جلسه این کارگروه که به ریاست وزیر صمت و رئیس کل بانک مرکزی برگزار 
شد دو موضوع »مجوز واردات اعتباری« و »ایجاد تعرفه های بیشتر در رویه واردات در مقابل 
صادرات خود« مورد توافق قرار گرفت. این کارگروه قرار است بصورت هفتگی برگزار شود.

انار شب یلدا تامین است
مدیرکل دفتر امور میوه های گرمسیری و 
نیمه گرمسیری وزارت جهاد کشاورزی با 
بیان اینکه انار مورد نیاز شــب یلدا تامین 
اســت و کمبودی در این زمینــه نداریم، 
گفت: امســال یک میلیــون و 100 هزار 
تن انار در ســطح ۹0 هزار هکتار از باغات 

کشور تولید می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایرنا، زهرا جلیلی مقدم افزود: استان های 

فارس، سمنان، یزد، مرکزی، خراســان رضوی، اصفهان، لرستان، خراسان جنوبی، کرمان و 
مازندران به ترتیب عمده ترین تولیدکنندگان این محصول هستند.

مدیرکل دفتر امور میوه های گرمسیری و نیمه گرمسیری وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه 
ایران رتبه ســوم تولید انار جهان را دارد، افزود: اکنون کشورهای هند، چین و ایران از لحاظ 

تولید و سطح زیرکشت به ترتیب رتبه های اول تا سوم دنیا را دارند.
جلیلی مقدم اظهارداشــت: اکنون کشــور هند با دو میلیون و ۴۴۲ هزار تن رتبه اول، چین با 
یک میلیون و ۶00 هزار تن رتبه دوم و ایران با بیش از یک میلیون تن تولید رتبه سوم تولید 

انار دنیا را در اختیار دارند.
به گفته وی،  کشــورهای ترکیه، افغانستان، آمریکا، عراق،   پاکستان، سوریه و اسپانیا نیز در 

رتبه های چهارم تا دهم تولید انار جهان قرار دارند.
مدیرکل دفتر امور میوه های گرمسیری و نیمه گرمسیری وزارت جهاد کشاورزی تصریح کرد: 
طبق آمارها ســال گذشته 11 هزار و ۹۴3 تن انار به ارزش 5.۲7 میلیون دلار به کشورهای 

هدف صادر شد.
جلیلی مقدم اضافه کرد: محصول انار کیفی ایران به طور عمده به کشــورهای ارمنســتان، 

امارات عربی متحده، کره جنوبی، ژاپن و سوئیس صادر می شود.
به گزارش ایرنا، طبق آمارها ۶.5۴ میلیون تن انار در سطح بیش از 500 هزار هکتار از اراضی 

جهان کشت می شود.
بررسی های میدانی از بازار نشان می دهد که در روزهای باقی مانده به شب یلدا مانده، قیمت 

هر کیلوگرم انار از 18 هزار تا 50 هزارتومان به فروش می رسد.
 

بازپرداخت 200 هزار میلیارد تومان از بدهی 
دولت قبل

رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد: 
ســال آینده باید ۲00 هزار میلیارد تومان 
اصل و سود اوراق مالی و وام های خارجی 
از تعهــدات دولت قبل پرداخت شــود، در 
حالی که دولت ســیزدهم 88 هزار میلیارد 

تومان اوراق مالی منتشر خواهد کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایسنا،، سید مســعود میرکاظمی رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور در پست 

فضای مجازی نوشــت: ســال آینده باید ۲00 هزار میلیارد تومان اصل و سود اوراق مالی و 
وام های خارجی از تعهدات دولت قبل پرداخت شــود. این در حالی اســت که دولت سیزدهم 
ســال آینده 88 هزار میلیارد تومان اوراق مالی منتشر خواهد کرد. یعنی بیش از آنچه منتشر 

کند، تسویه می کند.

لیر ترکیه بازهم سقوط کرد

لیر از ماه سپتامبر تاکنون ۴0 درصد از ارزش خود را در برابر دلار از دست داده است و آن را 
به یکی از بدترین سرمایه گذاری ها در جهان تبدیل کرده است.

بانک مرکزی ترکیه در مقابل فشارهای سیاسی برای کاهش نرخ بهره تسلیم شد و بی اعتنا 
به روند فزاینده نرخ تورم بحران ارزی را عمیق تر کرد این کاهش نرخ بهره اقتصاد را تحت 

فشار قرار داده است.
وال اســتریت ژورنــال گزارش داد، بانــک مرکزی ترکیه نرخ بهــره را از 15 درصد در روز 
پنجشــنبه به 1۴ درصد کاهش داد که چهارمین کاهش متوالی نرخ بهره از سپتامبر)شهریور( 

است.
کاهــش نرخ بهره قبلی که رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه درخواســت کرده بود، 
باعث سقوط لیر ترکیه شد. لیر از ماه سپتامبر تاکنون ۴0 درصد از ارزش خود را در برابر دلار 
از دست داده است و آن را به یکی از بدترین سرمایه گذاری ها در جهان تبدیل کرده است.
لیر در روز پنجشــنبه 3.۶ درصد دیگر کاهش یافت و برای اولین بار از 15 لیر در برابر دلار 
عبور کرد. این بحران ده ها میلیون ترک را فقیرتر کرده و موجب برانگیخته شدن اعتراضات 

شده علاوه بر این حمایت مردمی از آقای اردوغان کاهش یافته است.
داده های رسمی ماه نوامبر نشان داد که تورم در ترکیه نسبت به سال گذشته به ۲1.3 درصد 

رسیده است، اگرچه تحلیلگران تخمین می زنند که این تورم احتمالًا بالاتر است.
اخیراً در روز دوشنبه، بانک مرکزی ترکیه با فروش ذخایر ارزی خارجی و خرید لیر، در تلاش 
بــرای تقویت ارز خود به دلیل آنچه که آن را »قیمت ناســالم ارز« می داند، در بازار مداخله 

کرده است. 

خبر

بررسی لایحه بودجه 1401 و چشم انداز بازار سرمایه؛

روزهای سبز در راه است!
سرویس اقتصاد | شاید بتوان بازار سرمایه را 
یکی از حساس ترین بازارهای کشور دانست 
و موضوعات پیرامــون بودجه دولت یکی از 
حائز اهمیت ترین مسائلی است که همه ساله 
این بازار را با خود درگیر می کند. در این میان 
قریب به 1۶ ماه می شود که کاهش قیمت و 
ارزش ســهام به یک رویه تبدیل شده است 
که همه ســهامداران را یــا وادار به خروج از 
بازار کرده و یا افرادی هــم که مانده اند، در 
پی ســربه سر شدن سود و زیان خود هستند 

تا از بورس بروند.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« هرچند 
شــاخص بورس و اوراق بهادار در هفته اخیر 
نیز با نوســاناتی همراه بود که در مجموع با 
افُت بیش از 5۶ هزار واحدی روبرو شد و در 
کانال یــک میلیون و ۲۹3 هزار واحدی قرار 

گرفت، اما کارشناســان بودجه و فعالان بازار 
ســهام بر این باور هستند که چشم انداز این 
بازار در سال آینده و با لایحه تقدیمی دولت 
به مجلس روشــن خواهد بود. چراکه کاهش 
چشــمگیر فروش اوراق در ســال پیش رو، 
تخصیــص اعتبــار جداگانه بــرای صندوق 
تثبیت بازار و واریز مالیات دادوســتد ســهام 
به این صندوق، افزایش نرخ تسعیر، افزایش 
نرخ ســوخت صنایع اما حــذف دلار۴۲00، 
عــدم تغییر فرمول بهــره مالکانه و خوراک 
پتروشــیمی ها و همچنین معافیــت مالیاتی 
شرکت های تولیدی به نفع بازار خواهد بود. 

بازگشت اعتماد به بازار 
در این خصوص یک تحلیلگر بازار ســرمایه 
با اشــاره به کاهش چشــمگیر فروش اوراق 
در سال آتی و همچنین بودجه مستقل برای 
صنــدوق تثبیــت در گفتگو با تســنیم بیان 
می کند: این اقدام دولــت در ارتباط با واریز 
منابع مســتقل به صندوق تثبیت، بازگشت و 

تقویت اعتماد به بازار را به دنبال دارد.
محمدعلی احمدزاده  اصل مطرح می کند: آن 
چیزی که برای فعالان بازار سرمایه در بودجه 
مطرح اســت، قابل اتکا بودن اعداد و ارقام و 
همگامی  آنها با واقعیت اســت. برای نمونه، 
کاهش 5 درصدی مالیات شرکت ها به عنوان 
یکی از این ارقام، تأثیر مثبتی بر شرکت های 
بورســی می گذارد و لازم است اجرایی شود. 
زیرا به نفع شــرکت های پذیرفته شــده در 

بورس و به ویژه شرکت های تولیدی است.
وی می گوید: تثبیت نرخ خوراک پتروشیمی ها 
از دیگر این عواملی اســت که رشد بازار در 
آینده را در پــی دارد. همچنین بهره مالکانه 

و حق پروانه از معادن از جمله تغییرات مهم 
در لایحه بودجه 1۴01 اســت که با تصویب 
این موضــوع، بخش بزرگی از بــازار از این 
سیاست منتفع می شوند و این موضوع، تثبیت 
سودآوری شرکت ها و همچنین افزایش آن را 

در پی خواهد داشت.
تصمیمات مثبت دولت سیزدهم در تنظیم 

لایحه بودجه 1۴01
همچنین یک کارشــناس بازار ســرمایه با 

اشــاره به تصمیمات مثبت دولت ســیزدهم 
در تنظیم لایحه بودجــه 1۴01 در گفتگو با 
ایرنا می گوید: برای نخســتین بار واریز منابع 
در صنــدوق تثبیت بازار ســرمایه در لایحه 
بودجه گنجانده شــد که این امر نشان دهنده 
نــگاه مثبت دولت نســبت به بــورس و نیز 
تلاش لازم برای بهبــود روند معاملات این 

بازار است.
پیمان حدادی به حــذف دلار ۴۲00 تومانی 
در لایحــه بوجه 1۴01 و تاثیــر آن بر روند 

معاملات بورس اشاره و بیان می کند: از نظر 
بنیادی حذف دلار ۴۲00 تومانی سبب تحول 
برخی از صنایع بازار ســهام می شود و شاهد 
اتفاقاتی مثبت به نفع این صنایع خواهیم بود 
که به دنبال چنین اتفاقی، ســود معقولی در 

اختیار سهامداران قرار می گیرد.
وی به بنــد دیگر لایحه بودجــه 1۴01 در 
خصوص تغییرات قیمتی دلار اشــاره کرد و 
ادامه می دهد: تغییر مبنای قیمتی ارز به نرخ 
۲3 هزار تومان این نوید را به شــرکت های 
صادر کننده بورســی می دهد  که کف قیمت 
ارز در سال آینده ۲3 هزار تومان خواهد بود و 
شرکت های صادرات محور یا وابسته به نرخ 
دلار می تواننــد برنامه بهتری را برای تبدیل 

ارز خود به ریال داشته باشند.
حدادی خاطرنشــان می کند: به نظر می رسد 
کــه دولت تا حــدود زیادی بــه دنبال عدم 
کســری بودجــه از طریق منقبــض کردن 
هزینه ها، واقعی کــردن درآمد مالیاتی و نیز 

درآمد حاصل از فروش نفت است.
کاهش 50درصدی فروش اوراق در سال 

آینده
به گزارش روزنامه »صبح امروز« با توجه به 
لایحه بودجه به نظر می رســد همه اعداد و 
ارقام به نفع این بازار مالی در سال آینده است 
و به عبارتی تصمیماتی که دولت برای بودجه 
سال آینده گرفته است، می تواند برای بورس 
یک امتیاز فوق العاده محســوب شود. چراکه 
دولت در لایحه بودجه سال 1۴01، با کاهش 
33درصدی نســبت به بودجه ســال جاری، 
قصــد دارد 88 هزار میلیــارد تومان از محل 
واگذاری و فروش انواع اوراق مالی و اسلامی 

درآمد کســب کند. این کاهش 33 درصدی 
برای رقم پیشــنهادی دولت در بودجه است 
و در صورتی که در ســال جــاری 50 هزار 
میلیاردی که از ســران قوا مجوز گرفته است 
را منتشــر کند، کاهش فروش اوراق در سال 

آینده چیزی بیش از 50 درصد خواهد شد.
بنابرایــن کاهش چشــمگیر فــروش اوراق 
می تواند به رونق بازار سرمایه بینجامد؛ چراکه 
حاکی از این مطلب اســت که بورس دیگر 
صندوق تامین مالی دولت و کســری بودجه 
آن نیســت و می توان امیدوار بود که به روند 
معمــول و متعادل خود بازگردد. درپایان امید 
می رود اقدامات دولت در بودجه در راســتای 
رفع ابهام ها از اعداد و ارقام به شفافیت بیشتر 
در بازار سرمایه منجر شود و در پی آن شاهد 
ثتبیت شــرایط در بازار و رونق آن با توجه به 

سودآوری شرکت ها باشیم.

 بنابراین کاهش 
چشمگیر فروش اوراق 
می تواند به رونق بازار 
سرمایه بینجامد؛ چراکه 
حاکی از این مطلب است که 
بورس دیگر صندوق تامین 
مالی دولت و کسری بودجه 
آن نیست و می توان امیدوار 
بود که به روند معمول و 
متعادل خود بازگردد

بهره مالکانه و حق 
پروانه از معادن از جمله 
تغییرات مهم در لایحه بودجه 
1401 است که با تصویب این 
موضوع، بخش بزرگی از 
بازار از این سیاست منتفع 
می شوند و این موضوع، 
تثبیت سودآوری شرکت ها و 
همچنین افزایش آن را در پی 
خواهد داشت

برای نخستین بار 
واریز منابع در صندوق 
تثبیت بازار سرمایه در لایحه 
بودجه گنجانده شد که این 
امر نشان دهنده نگاه مثبت 
دولت نسبت به بورس و نیز 
تلاش لازم برای بهبود روند 

معاملات این بازار است
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مردان بیشتر از زنان در معرض ابتلا به مشکلات 
کبدی قرار دارند

عضو پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: نتایج تحقیقات نشان 
می دهد که مردان بیشتر از زنان در معرض ابتلا به بیماری های کبدی قرار دارند.

ایرنا نوشت: ناصر ابراهیمی دریانی اشاره به اینکه همزمان با ابتلا به کبد چرب در این افراد آنزیم های 
کبدی هم از سطح نرمال خارج می شوند، افزود: اکثر این افراد علاوه بر ابتلا به کبد چرب دچار بزرگی 

طحال نیز می شوند که این موضوع در نهایت منجر به سیروز کبدی و در مواردی، سرطان می شود.
عضو پژوهشــکده بیماری های گوارش و کبد دانشــگاه علوم پزشکی تهران، چاقی را زمینه ساز بروز 

مشکلات کبدی در افراد اعلام و به خانواده ها توصیه کرد که فرزندان خود را چاق بار نیاورند.  
ابراهیمی دریانی تاکید کرد که مصرف انواع فست فودها همانند پیتزا، همبرگر و سیب زمینی سرخ کرده، 
سس و غذاهای چرب سبب بروز خطر سکته قلبی می شود و خطر بروز مشکلات کبدی را هم افزایش 
می دهد. اگر فردی تمایل به مواد قندی را در بدن خود افزایش دهد، اصلاح آن سخت و دشوار است.  
وی اضافه کرد: افراد چاق به خصوص آنهایی که چاقی در ناحیه شکم و پهلو ها دارند نسبت به کسانی 

که لاغر هستند بیشتر در معرض خطر بیماری های کبدی و طحال قرار دارند.   
 عضو پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه داد: آنافیلاکسی عارضه 
ای هســت که به علت واکنش های سریع حساسیتی در بدن رخ می دهد همانند افرادی که با تزریق 
آمپول پنی سیلین به یکباره دچار انقباض عضلات حلق و نای، شوک و خفگی می شوند و یا افرادی 

که به علت نیش زنبور دچار واکنشهای حساسیتی حاد می شوند.  
وی در پاســخ به این سوال که آیا این بیماری درمان پذیر است؟ گفت: این بیماری درمان پذیر است، 
به شرط آنکه بیماری زود تشخیص داده  شود و بیمار تحت درمان قرار گیرد. شیوع این بیماری در دنیا 

روند طبیعی را طی می کند و در ایران نیز مانند سایر کشورهاست.  
وی به عوارض مصرف خودســرانه داروها اشاره و به مردم توصیه کرد که از مصرف خودسرانه داروها 

خودداری کنند.
 عضو پژوهشکده بیماری های گوارش و کبد دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید کرد: این موضوع می 

تواند عوارض جبران ناپذیری را به همراه داشته باشد و باید به شدت از آن پرهیز کرد.

برای »ازدواج« جذب افرادی می شویم که شبیه 
والدین مان هستند؟

یک روانشناس با بیان اینکه افراد ناهوشیارانه 
رابطــه و رفتار والدین خــود را درونی کرده و 
تمام انتخاب هایشــان نیز تحــت تاثیر رفتار 
والدین اســت، گفت: ارتباطات اولیه ای که با 
والدین و یا مراقبین اولیه خود داشته ایم، میزان 
عشق دریافتی، محرومیت از عشق و احساس 
ایمنی که در ارتباطات خود دریافت کرده ایم، 
همگی در اینکه جذب چه افرادی برای ازدواج 
می شــویم موثر اســت. به طوری که »جان 

گاتمن« )روانشــناس( معتقد اســت که ما دقیقا جذب افرادی می شویم که کپی اولیه ای از رابطه ما با 
والدین مان را تداعی می کنند.ایســنا نوشت: دکتر مژگان ناقل با بیان اینکه »می توان گفت اینکه افراد 
جذب کســانی برای ازدواج می شوند که شــبیه به والدین شان هستند؛ طبیعی و اغلب اوقات به شکل 
ناخودآگاه رخ می دهد« اظهار کرد: بعضا افرادی که والدین شان مشکلات شخصیتی داشته اند نیز جذب 
افرادی برای ازدواج می شوند که آنها نیز دچار همان مشکلات شخصیتی هستند، به طوری که گویی 
مغز ما شــرطی شده و به سمت انتخاب هایی می رود که این انتخاب ها بازتاب دهنده ارتباطات اولیه ما 
باشد.وی با بیان اینکه نوع رفتار و محبت دریافت شده از سوی مراقبین اولیه به ویژه مادر در دو سال 
اول زندگی بر روی انتخاب های ما اثر می گذارد، تصریح کرد: گویی ما نسبت به این شرایط ناخودآگاه 
شرطی شده  و فردی را برای ازدواج انتخاب می کنیم که احساسات تجربه شده در دوران کودکی مان را 
باز نمایی کند به طوری که حتی اگر ویژگی های والدین ما در دروان کودکی برایمان ناخوشایند هم بوده 
باشــد، اما ما آنها را به طور ناخودآگاه جذب کرده و افرادی را برای ازدواج انتخاب می کنیم که همان 
صفات ناخوشایند والدینمان را دارند.به گفته این روانشناس، ارتباطات اولیه ما با والدین، نوع ارتباط ما در 
بزرگسالی را مشخص می کند و  از این رو اگر دلبستگی ایمنی را در کودکی تجربه کرده باشیم ممکن 
اســت برای ازدواج نیز جذب فردی شویم که این دلبستگی ایمن را تقویت کند و یا دلبستگی نا ایمن 

درونی شده مان را بیشتر کند.
ناقل با ذکر مثالی ادامه داد: از این رو برای مثال فردی که دلبستگی نا ایمن اضطرابی است ممکن است 
وارد رابطه ای شود که طرف مقابل نیز مانند والدینش به طور منظم به اضطراب های او پاسخ نمی هند و 

او مجبور است به دنبال گرفتن ایمنی از طرف مقابل خود شود.
این روانشناس معتقد است که باید سعی کنیم تله ها، زخم ها و عقده هایی که از دوران کودکی در ارتباط 
با والدین خود تجربه کرده و بر روی روان ما اثر گذاشته  است را شناسایی کرده و اجازه ندهیم این تله ها 

در انتخاب ها و روابط  جاری ما اثر بگذارند.
وی با تاکید بر اینکه مهم اســت هر فردی در ابتدا نسبت به هویت خود آگاهی و شناخت پیدا کند، به 
افراد در آستانه ازدواج توصیه کرد: طبیعتا باید یادمان باشد تمام روابط ما از دوران کودکی تا بزرگسالی 
و به ویژه روابط ما با والدین خود بیشــتر از آنچه فکر می کنیم در روان ما حک شــده است و بر روی 
رفتارهای حال حاضر ما اثر می گذارد. از این رو باید سعی کنیم تله ها و زخم های زندگی خود را شناخته 

و با مدیریت آنها از اثراتشان بر روی انتخاب هایمان بکاهیم.

امیکرون در ایران وجود دارد
عضو کمیته علمی ســتاد کرونا گفت: حس من این اســت که اومیکرون قطعا در ایران هم وجود دارد 
و به زودی توالی آن تشــخیص داده می شود و در جلسه روز یک شنبه ستاد کرونا درباره این موضوع 

صحبت خواهد شد.
برنا نوشت: مجید مختاری با اشاره به اینکه بسیاری از دانشمندان آفریقای جنوبی معتقدند که این گونه 
ممکن است از قبل وجود داشته و در بین جهش های مختلف اروپا و آمریکا، خاورمیانه  و... این گونه به 
عنوان یک مورد خفیف دیده شــده است، افزود: آن ها معتقدند ما این مورد را در تست هایمان متوجه 

شدیم و سریع به دنیا اعلام کردیم که کاملا حرف درستی هم می زنند.
مختاری ادامه داد: اومیکرون جهشــی است که میزان انتقال آن ها ۲ تا ۲.5 برابر دلتا است اما فعلا با 

اطلاعات خوبی که در دسترس داریم؛ کشندگی این ویروس پایین است.
عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا تصریح کرد: اکثر افرادی که در بیمارستان های عمده آفریقایی 
جنوبی بستری شدند، کیس شان به طور اتفاقی تشخیص داده شده است و بنا به دلایل دیگری بستری 
شدند و در ادامه به ابتلا کرونا خفیف تشخیص داده شدند و بعد از تست مشاهده شد که این ویروس از 

لحاظ توالی ژنتیکی با دیگر ویروس موجود فرق دارد و این خود کویید-1۹ است.
مختاری گفت: درحال حاضر اکثر افرادی که برای این سویه در بیمارستان بستری  شدند، غیر واکسینه 

بودند و مشاهده شد بیماری روی افراد واکسینه شده یا اتفاق نمی افتد یا بسیار خفیف است.
وی با بیان اینکه افراد مبتلا به اومیکرون به میزان بسیار نادری در آی سی یو بستری می شوند، افزود: 
منابع آفریقای جنوبی فعلا این سویه به عنوان یک سویه خفیف اما با انتشار وسیع معرفی کرده اند اما 

ممکن است این صحنه تغییر کند.
این عضو کمیته علمی ستاد کرونا گفت: حس من این است که اومیکرون قطعا در ایران هم وجود دارد 
و به زودی توالی آن تشخیص داده می شود و در جلسه روز یک شنبه ستاد کرونا و جلسه دوشنبه ستاد 

واکسن درباره این موضوع صحبت خواهد شد.
وی با اشــاره به اینکه وزارت بهداشت و انستیتو پاستور آماده هستند تا به سرعت توالی این ویروس را 
تشخیص دهند، ادامه داد: باید بررسی شود چرا که ممکن است این سویه در افرادی که ضعف سیستم 
ایمنی دارند، تشخیص داده شود. در ایران امکانات برای تشخیص سویه اومیکرون وجود دارد و دستگاه 

های آن در ایران وجود دارد.
وی با بیان اینکه در کشورهایی که پایش های مرزی سختگیرانه دارند، این سویه دیده شده است، گفت: 

زمانی که در کشورهای همجوار ما این سویه دیده شده است ما هم مجزا نیستیم.
این عضو کمیته علمی ســتاد کرونا تصریح کرد: بیمارانی که در بیمارستان ها و بخش های آی سی یو 
بســتری می شوند بسیار علائم شدیدی دارند. اما در آفریقا افرادی که در بیمارستان به دلیل اومیکرون 

بستری هستند حتی نیاز به اکسیژن هم ندارند.

خبر

۸۰درصدمعتاداندچاراختلالاتروانپزشکیاند
یک پژوهشگر و درمانگر حوزه اعتیاد با اشاره 
به پیشــنهاد طرح دهکده ســلامت معتادان 
می گوید: بیشتر سرمایه گذاری نظام در حوزه 
درمان اعتیاد مبتنی بر ساختمان و تجهیزات 
بوده و این درحالیســت که بــر روی رفتار و 

مداخله درمانی اقدامی صورت نگرفته است.
ایسنا نوشت: هومان نارنجی ها با بیان اینکه 
»تجربیات کشــورهای موفق در دنیا نشان 
می دهد تنهــا عنوان دهکده های ســلامت 
مهم نیست، بلکه آنچه در بطن جامعه اتفاق 
می افتــد، اهمیت دارد« اظهار کرد: نگهداری 
معتــادان در طولانی مدت منجــر به بهبود 
اختلال آنها نمی شود،  زیرا 80 درصد اعتیاد، 

اختلالات رفتاری و اجتماعی است.
وی ادامه داد: راه اندازی مراکزی تحت عنوان 
دهکده ســلامت و... مهم نیست، بلکه آنچه 
در عمل در مراکــز درمانی و در روح درمان 
حاکم است، اهمیت دارد، لذا در ابتدا باید دید 
که در ریز جزئیات روانشناســان، مددکاران و 
سایر خدماتی که به معتادان ارائه می شود چه 

اتفاقی می افتد.
نارنجی هــا درخصوص بحــث ایجاد امکان 
اشــتغال و مهارت آموزی به معتادان در مرکز 
مهر ســروش بیان کرد: بعد از حرفه آموزی 
لازم است برای بعد از خروج معتادان از مرکز 
اشتغال زایی شــود. سوالی که مطرح می شود 
این اســت که متخصصان برای این موضوع 

چه فکری اندیشیده اند؟.

وی یادآور شــد: در طرح دهکده ســلامت، 
معتادان به طور قطع ایزوله می شــوند اما به 
نظر بایــد فکری برای بعــد از ایزوله کردن 
آن ها شود. درمان اعتیاد عبارت از یک هفته 
تا یک ماه درمان جسمانی است و پس از این 
دوره باید برای افراد مداخلات روانشناختی و 
مهارتی صــورت گیرد. این مهارت به معنای 
شــغل نیســت بلکه به معنای خودشناسی و 
درمان های روانپزشکی و اختلالات اضطرابی 

است.
این پژوهشــگر حــوزه اعتیــاد درخصوص 
موثر بودن یا نبودن اجــرای طرح »دهکده 
ســلامت« اظهار کرد: نام گــذاری بر روی 
مراکز درمان معتادان از قبیل دهکده سلامت 
موضوعی سلیقه ای است؛ اما فرآیندی که در 
آن اتفاق می افتد مهم اســت. گفته شده که 
سایت پیاده روی و دوچرخه سواری، چهار باغ 
هنر و... در طراحی این دهکده پیش بینی شده 
است، اما دوســت مصرف کننده فرد معتادی 
کــه بیرون از دهکده اســت بایــد چه کند؟ 
چراکه پس از مدتی که مددجو از مرکز خارج 
می شود دوباره دوستش را می بیند و به همراه 

دوستش مصرف می کند. 
وی افزود: از ســوی دیگر معتــادان کارتن 
خواب که در مرکز ماده 1۶ هستند قرار است 
بعــد از ترخیص کجا بروند؟ لــذا ما نیازمند 
مداخلاتی هســتیم که باید برای درمان های 

رفتاری افراد صورت گیرد.

نارنجی ها معتقد اســت اولیــن و مهم ترین 
رویکردی که باید در درمان رخ دهد مداخله 
روان شناسی اســت، چراکه حدود 80 درصد 
معتادان دچار اختلالات روانپزشــکی هستند 
و خیلی ســاده انگارانه اســت اگر فکر کنیم 
فــرد دارای اعتیادی در یک شــهر بســته، 
دوچرخه ســواری کند و اعتیــاد را فراموش 

می کند.

این پژوهشگر حوزه اعتیاد در بخش دیگری 
از ســخنان خود گفت: بیشتر سرمایه گذاری 
نظــام در حــوزه درمــان اعتیــاد مبتنی بر 
ســاختمان و تجهیــزات بوده اســت و این 
درحالیســت که بــر روی رفتــار و مداخله 
درمانــی اقدامی صورت نگرفته اســت. یک 
ریال هزینه برای پیشــگیری از اعتیاد برابر با 
10 ریال صرفه جویی در سایر حوزه ها است. 

کشور ما مدام در محوریت بحران می چرخد. 
معتــادان متجاهر مهم شــده اند چون ظاهر 
شهر موردپســند مردم نیست. هیچگاه دیده 
نشده کســی برای پیشــگیری کاری انجام 
دهد. پیشگیری محروم و مهجور مانده، این 
درحالیســت که باید به موضوع پیشــگیری 
توجه شود تا به خیل معتادان و کارتن خواب ها 

اضافه نشود.

قلب دیگران را به بازی نگیرید!

سندروم قلب شکسته
 اول این شــعر شهریار را 
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آرام زمزمــه کنید؛تا به 
ســندرم قلب شکسته 

بپردازیم:
»آمدی جانم به قربانت 

ولی حالا چرا
بی وفا حالا که من افتاده 

ام از پا چرا
از مرگ  بعد  نوشداروئی و 

سهراب آمدی
می  زودتر  این  ســنگدل 

خواستی حالا چرا«
ســندرم قلب شکســته با وجود داشــتن نام 
رمانتیک و شــاعرانه  اش، چیزی نیســت که 
به ســادگی از کنار آن بگذریم و دســت کم 
گرفتن آن می تواند آسیب هایی خطرناک برای 
سلامتی را به همراه داشته باشد.دلشکستگی 
بیمــاری عجیبی اســت که بعد از شکســت 

عشقی، طلاق، مرگ...مشاهده مي شود.
زنان جوان بیشترین قربانیان سندروم قلب 

شکسته 
ســندروم قلب شکســته زن و مرد ندارد اما 
در زنان جوان بیشتر مشــاهده می شود، این 
اختلال عاطفی همچنین در زوج های سالمند 
کــه یکی از آنها دچار بیماری یا مرگ شــده 

است نیز دیده می شود.
دانشــمندان اعلام کرده اند که هنوز به طور 
کلی موفق به شناســایی تمــام عارضه هایی 
که شــوک عاطفی بر ســلامت جسم و روح 
می گذارد نشــده اند، اما بــه افراد توصیه می 
کنند در صورت قرار گرفتن در چنین شرایطی 
برای حفظ سلامت با روانشناس مشاوره انجام 
دهنــد و تمرکز دقیقی بر رژیــم غذایی خود، 
انجام ورزش و مثبت اندیشــی داشته باشند.
هنگامــی که یک رابطه عاطفی مهم به پایان 
می رســد، فرد احساس درد و فقدان می کند، 
تعادل زندگــی اش بر هم می خورد، دچار بی 
ثباتی شــده و کنترل خود را از دست می دهد 
و در دریایی از بلاتکلیفی غوطه ور می شــود.
سندروم قلب شکســته، واقعی بوده و از نظر 
پزشــکی تایید شده و گاهی کشنده است و با 
موقعیت های پرتنــش، مثل مرگ یک عزیز، 
شکست عشــقی، می تواند تحریک می شود. 
پس بی دلیل نیســت که ســعی مــی کنیم 

خبرهای بد را به تدریج بــه دیگران بگوییم.
پزشکان  این سندروم را بیماری ماهیچه قلب 
)کاردیومیوپاتی( ناشــی از تنش و اســترس، 

می  نامند.
سندروم قلب شکســته که برای اولین بار در 
دهــه 1۹۹0 در ژاپن توصیف شــد، وضعیتی 
است که در آن عملکرد سمت چپ عضله قلب 
مختل می شود و سایر بخش های قلب مجبور 
به تلاش بیشــتر برای جبران نقص می شوند. 
این موضوع می تواند خطرناک باشــد، زیرا بر 
توانایی قلب در پمپاژ مناسب خون تأثیر منفی 

می گذارد.
اتفاق می افتد  برعکس حمله قلبی هنگامــی 
که جریان خون که اکسیژن را به قلب منتقل 
می کنــد، محدود یا کاملًا قطع شــود. اگرچه 
حملات قلبی و کاردیومیوپاتی تاکوتســوبو دو 
نوع نارسایی قلبی هستند که می توانند علائم 
مشــابهی ایجاد کنند، اما تفاوت های عمده ای 

وجود دارد که قابل ذکر است.
به گفته »جی وودی«، پزشک اورژانس و مدیر 
ارشد پزشکی در انستیتو سلامت حملات قلبی 
اغلب به دلیل انســداد ناشــی از تجمع چربی 
معروف به پلاک در دیواره شریانی رخ می دهد 
کــه می تواند منجر به لخته شــدن رگ های 
خونی شــده و از جریان خــون در عضله قلب 
کاردیومیوپاتی  همزمــان،  می کند.  جلوگیری 
تاکوتسوبو ناشی از یک واکنش شدید احساسی 
یا جسمی اســت که به طور مستقیم بر روی 
عضله قلب تأثیــر می گذارد.طبق گفته انجمن 
قلب آمریکا، ســندروم قلب شکســته حتی در 
صورت ســالم بودن نیز ممکن است رخ دهد، 
به همین دلیــل درک علل و علائم از اهمیت 

برخوردار است.
مراحل سندرم قلب شکسته

اگر فرد این چهار مرحله را پشــت سر بگذارد، 
می تواند زندگی عادی را باز یابد و ســلامتش 

را دوباره به دست آورد.
مرحله اول: فرورفتن

در اولین مرحله ســندروم قلب شکســته فرد 
احســاس می کند در فضا رها شــده اســت و 
ناامیدانــه تلاش می کند خود را نجات دهد، او 
احساس سقوط می کند و نکته اساسی در این 
مرحله این اســت که فرد دل شکسته کنترل 
خود را از دســت می دهد و سعی می کند فرد 

از دســت رفته را برای مدتی هم که شده در 
تصوراتش زنده نگه دارد.

در این مرحله افکار و خاطرات عشق از دست 
رفته همه اوقات او را اشغال می کند، خاطره 
جدایی، مرگ محبوب یــا خاطره خیانت او 
تمام فضای زندگی او را در بر می گیرد. اغلب 
مصرف داروهــای آرامبخش و خواب آور در 
این مرحله بشــدت افزایش می یابد و فرد یا 
چیزی نمی خورد یا شروع به پرخوری می کند. 
در واقع همه تلاش فرد این است که از قلب 
زخم خورده خود محافظــت کند، اما جالب 
این اســت که بر خلاف تلاش هایش بیش 
از پیش سقوط می کند و غرق در مشکلات 

می شود.
مرحله دوم: به زیر رفتن

در این مرحله فرد خود را کاملا شکست خورده 
و آســیب دیده احســاس می کند و فرد آنقدر 
افســرده می شــود که هیچ کاری نمی تواند، 
انجام دهد، مقاومت خود را از دســت می دهد 
و ممکن اســت رفتارهای پرخطری همچون 
ســیگار کشــیدن و مصرف مواد مخدر را در 
پیش گیرد. در این مرحله اســت که فرد کاملا 
ناامید اســت و هیچ گونه قدرت انتخابی ندارد. 
اتفاقی که افتاده نه تنها در او احساس درد بلکه 
احساس تهی شدن و پوچی را هم به وجود می 
آورد. این مرحله از سندروم قلب شکسته بسیار 
خطرناک اســت، زیرا فرد اصطلاحا از هم می 
پاشد، ممکن اســت مثلا در محل کار خود با 
دیگران مشــکل پیدا  کند و حتی از شغل خود 

نیز اخراج شود.

مرحله سوم: به درون رفتن
در این مرحله فرد به قضاوتی جدید می رســد 
و طرف مقابل را به خاطر رنجی که بر او وارد 
شــده اســت، مقصر می داند و دائم از او انتقاد 
می کند و او را به خاطر عذابی که می کشــد، 
گناهکار می پنــدارد. وی در این مرحله دیگر 
کمتر احســاس گناه می کند، در حقیقت فرد 
دوباره متوجه خود می شود و به روح و روانش 
توجه بیشــتری می کند و بــه نوعی در خود 
فــرو می رود. به نظر می رســد که چیزی در 
درون فرد شــروع به صحبت کردن، احساس 
کردن، درک کــردن و خیال پردازی می کند 
و رویاهای فرد همراه بــا امید، تغییر، حمایت 
و انتظار اســت. در این مرحله او سوگوار است 
و اشــک هایش آزاد و بی محابا فرو می ریزد. 
همچنیــن در این مرحله خــود را به خاطر آن 
چه هســت ملامت می کند و در عین حال می 

بخشد.
مرحله چهارم: بیرون آمدن

 فرد در ایــن مرحله بتدریج از خود بیرون می 
آید و دوباره متوجه جهان اطراف می شــود و 
به این نتیجه می رســد کــه باید کاری کند و 
دوباره شــروع کند. این مرحله توجه را از کل 
زندگی و مشــکل حــال وی منحرف کرده و 
به برنامه ریــزی برای آینده معطوف می کند. 
مســائل زندگی اش را بازنگری می کند و به 
حل مشکلات فعلی و مسائل آینده فکر کرده 

و به زندگی بر می گردد.
روش درمان  سندروم قلب شکسته 

البته عامل اصلی ایجاد سندروم قلب شکسته، 
استرس و درگیری های احساسی روحی است. 
برای پیشگیری از این سندروم بهترین راه این 
است که استرس خود را کنترل کنید و  عوامل 
ایجاد آن را از بین ببرید. برای داشــتن آرامش 
روانی بیشتر می توانید تمرین های مدیتیشن 
و یوگا را انجام دهید. هم چنین تغذیه سالم و 
ورزش کردن نیز در این امر می تواند موثر واقع 
شــود. اغلب چون مشکلات روحی زمینه ساز 
این بیماری هستند برطرف شدن آن ها زمان 
می برد. این افراد با مراجعه به روانشناســان و 
مشاوره گرفتن از آن ها می توانند فشار روحی 

و استرس خود را کاهش دهند.
برای فراموش کردن، سریع وارد رابطه 

جدید نشوید

هیچ گاه برای فراموش کردن شکست عاطفی 
به ســرعت وارد رابطه جدید چه کوتاه مدت و 
چه بلند مدت نشــوید، زیرا بردن مسائل حل 
نشده و ســوگ به رابطه جدید باعث می شود 
این رابطه نیز خراب شده و هویت شکست در 

رابطه عاطفی در فرد شکل بگیرد.
چگونه می توان وارد رابطه ای جدید شد؟

از ارســال پیام های مبهم به فرد مقابل پرهیز 
کنید زیرا ایــن پیام ها کمک کننده نیســتند. 
مصرف مسکن،  سوءمصرف مواد، سوءمصرف 
الکل، اســتعمال ســیگار و انجــام رفتارهای 
اعتیــادآور از جملــه مواردی اســت که نباید 
انجــام دهیم، همچنین افــراد نباید خود را به 
خاطر شرایط روحی خود ســرزنش کنند زیرا 
کاملا طبیعی است. داشتن احساس عصبانیت 
تا زمانی که به رفتارهای بســیار مخرب تبدیل 
نشــده بد نیســت. افراد باید پس از شکست 
عاطفی ســعی کنند وارد اجتماع شده و از انزوا 
بپرهیزنــد، همچنین فعالیت هــای فیزیکی و 
ورزشــی نیز باعث می شود که فرایند سوگ را 

راحت تر طی کنیم.
 فعالیت هــای آرام بخــش ماننــد مراقبــه و 
ریلکسیشن، داشــتن زمان استراحت  و رفتن 
به طبیعت برای آرام کردن روان آســیب دیده 

اتفاقی خوب است.
البته لازم نیســت از افکارمان فــرار کنیم اما 
می تــوان آن را تحلیــل کــرد و از آن کمک 
گرفت، به نحوی که بعــد از اتمام این دوران 
هیجانی بررســی کنیم که نقاط ضعف و قوت 
من و طرف مقابل در رابطه چه بوده اســت آیا 
در رابطه ها الگوی خاصی را دنبال می کنم که 
منجر به شکست می شود، البته کمک گرفتن 
از یک فرد متخصص بســیار توصیه می شود.
افراد باید آگاه باشــند که بازهم ممکن است 
دچار شکست شــوند، اما مهم است که از هر 
شکست چه بهره برداری هایی کنیم. همچنین 
نباید تعمیم افراطی کنیم، مثلا برخی می گویند 
که من دیگر وارد رابطه احساسی نمی شوم این 
برخورد اشتباه اســت، اینکه برای آدم ها تنها 
یک نیمه گمشــده وجود دارد تنها یک افسانه 
اســت شــما می توانید و باید وارد یک رابطه 
عاطفی شــوید و رابطه جدید می تواند فضای 
متفاوتی داشته باشد به شرطی که از رابطه ای 

که به شکست انجامیده درس بگیرید.

سندروم  قلب شکسته، 

واقعی بوده و از نظر پزشکی 

تایید شده و گاهی کشنده 

است و با موقعیت های پرتنش، 

مثل مرگ یک عزیز، شکست 

عشقی، می تواند تحریک  شود
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افشای جاسوسی از کاربران فیس بوک در 
بیش از ۱00 کشور

شرکت مِتا پلتفرمز )فیس بوک سابق( 
اعلام کرد با شــرکتهای جاسوسی که 
از وب سایتهای رســانه اجتماعی این 
شرکت برای جاسوسی از مردم در بیش 
از 100 کشور جهان استفاده کرده اند، 

مقابله می کند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، شــرکت مِتا در گزارشی 
از شش شرکت در رژیم صهیونیستی، 

هند، مقدونیه شــمالی و یک نهاد ناشــناس در چین نام برد که به جاسوســی از هزاران نفر 
پرداخته اند.

شــرکت مادر فیس بوک اعلام کرد زیرساخت مربوط به این شرکتها را مسدود کرده و برای 
توقف اعمالشــان به آنها هشدار داده و حدود 1500 حســاب فیس بوک و اینستاگرام را که 
بــه صورت محرمانه برای شناســایی، اجرای عملیات هک و فریــب دادن مردم برای دادن 

اطلاعات شخصی استفاده می شدند را مسدود کرده است.
طبق اعلام شرکت مِتا، افرادی که هدف جاسوسی این شرکتها قرار گرفته اند شامل روزنامه 
نگاران، مخالفان، منتقدان دولتها و خانواده های آنها و کنشــگران حقوق بشر بوده اند. تصور 

می رود بیش از ۴8 هزار نفر هدف این شرکتهای جاسوسی قرار گرفته اند.
انتشار این گزارش با کنکاش فزاینده از شرکتهایی همزمان شده است که فناوریهای مراقبتی 
را برای دولتها فراهم می کنند. این شــرکتها مانند شرکت NSO Group رژیم صهیونیستی 
مدعی هس تند که ابزارهایی را برای کمک به سازمان اطلاعاتی و اجرای قانون برای مقابله 
با جرایم جدی و تروریســم فراهم می کنند. اما در ســالهای اخیر موارد مکرری وجود داشته 
که دولتها از این فناوری برای جاسوســی از مخالفان، کنشگران حقوق بشر و روزنامه نگاران 

استفاده کرده اند.
گروهی متشــکل از 18 نماینده کنگره آمریکا ســه شــنبه هفته جاری در نامه ای به وزارت 
خزانه داری و وزارت خارجه خواستار استفاده از تحریمهای ماگنیتسکی برای مجازات شرکت 
NSO Group و شــرکتهای جاسوسی دیگری شــدند که متهم هستند به نقض حقوق بشر 
کمک کرده اند. شــرکت NSO Group اکنون در حال بررسی تعطیلی واحد جاسوس افزار 

پگاسوس و فروش کل شرکت است.

اهمیت ثبت خوشنویسی ایران در یونسکو 
میراث ناملموس فرهنگی ایران، 
فرهنگ  گنجینــه  از  بخشــی 
بشــری اســت که در مرزهای 
نمانده  محدود  ایران  جغرافیایی 
و چشــم جهانیــان را بــه این 
زیبایی و عمق و غنای فرهنگی 

روشن کرده است.
»صبح  روزنامــه  گــزارش  به 
امــروز« و بــه نقــل از واحد 
ارتباطــات و رســانه اداره کل 
هنرهــای تجســمی، هــادی 

مظفری، مدیرکل هنرهای تجســمی به مناسبت ثبت هنر سنتی خوشنویسی ایران به عنوان 
هفدهمین عنصر فرهنگی ناملموس ایران، یادداشتی را منتشر کرده است.

مظفری در این یادداشــت آورده است: خوشنویسی ایران، در همه ی رشته های آن، افزون بر 
زیبایی های بصری و فرمی که در هنرهای تجســمی شناخته شده است، واجد فرهنگی کهن 
و عمیق اســت که اندیشــه های ایرانیان را که برگرفته از قرآن کریم و اشعار بزرگانی چون 
فردوسی، رودکی، مولانا و حافظ و سعدی و عطار و دیگر ادبا وشعرا است، برای مردم جهان 

ثبت و ضبط کرده است.
وی در ادامه نوشته است: خوشــحالی از ثبت پرونده خوشنویسی ایران در یونسکو، شادی و 
سرور بیش از اندازه برای فرهنگ و هنر ایران زمین را در پی دارد، چرا که فراتر از زیبایی این 
هنر، نشــان دهنده استمرار خوشنویســی و همت هنرمندان معاصر است. یقینا اگر این همت 
نبود، چنین پرونده ارزشــمندی در یونسکو به ثبت نمی رســید. همچنان که نام و هنر استاد 
امیرخانی به عنوان گنجینه زنده بشــری به یادگار مانده است، هنر خوشنویسی هم با تلاش 

استادان پیشکسوت و جوانان کوشا و هنرمند به این مرتبه از جایگاه جهانی رسیده است.
در پیام مدیرکل هنرهای تجسمی آمده است: برنامه ملی پاسداری از هنر سنتی خوشنویسی 
ایران که در مجموعه برنامه های پاســداری خوب به ثبت رسیده است، وظیفه ای دشوار را بر 
دوش مدیران فرهنگی و برنامه ریزان از یک سو و هنرمندان خوشنویس از سوی دیگر نهاده 
اســت که امیدواریم با برنامه ریزی و حمایت و تلاش - چون همیشه - هنرمندان ایرانی در 

قله های این هنر در میان دیگر کشورهای جهان قرار بگیریم.

آغاز ثبت نام اصحاب رسانه در چهلمین 
جشنواره فیلم فجر

ثبت نــام اصحــاب رســانه و اعضای 
انجمن صنفی منتقدان و نویســندگان 
آثار ســینمایی ایران بــرای حضور در 
چهلمین جشــنواره فیلم فجر از امروز 
۲7 آذر آغــاز می شــود و به مدت یک 

هفته ادامه خواهد داشت.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقــل از مرکز اطلاع رســانی روابط 
عمومی جشــنواره فیلــم فجر، »آرش 

رمضانیان« جانشین مدیر روابط عمومی چهلمین جشنواره فیلم فجر، درباره شیوه نامه ثبت نام 
اصحاب رســانه و اعضای انجمن صنفی منتقدان و نویســندگان آثار ســینمایی ایران برای 
استفاده از برنامه های جشنواره فیلم فجر، گفت: روابط عمومی جشنواره همچون ادوار پیشین، 
به منظور تکریم اصحاب رسانه و نویسندگان و منتقدان سینمای ایران، و نیز تسهیل و تنظیم 
دسترسی به برنامه های بزرگ ترین رویداد فرهنگی ـ سینمایی کشور، شیوه نامه ثبت نام اهالی 

رسانه و منتقدان را تدوین کرده  است که از صبح فردا منتشر خواهد شد.
او افزود: علاقه مندان می توانند از صبح فردا شــنبه ۲7 آذر تا ساعت ۲۴ جمعه 3 دی 1۴00 
با مراجعه به ســامانه جشــنواره به آدرس fajrfilmfestival.com  ثبت نام و مدارک لازم را 

بارگذاری کنند.
رمضانیان تصریح کرد: این زمان غیرقابل تمدید اســت و به تقاضاهایی که بعد از تاریخ مقرر 

یا خارج از سامانه جشنواره ارسال  شود، ترتیب اثر داده نخواهد شد.
او ضمن اشاره به برنامه ریزی روابط عمومی جشنواره چهلم برای میزبانی شایسته از اصحاب 
رســانه، اظهار داشــت: در این دوره کارت ها بر اساس ســهمیه در نظر گرفته شده برای هر 
رســانه، ســابقه حرفه ای افراد و به ترتیب اولویت مندرج در معرفی نامه )برای خبرنگاران و 

عکاسان( صادر می شود و اصلاح بعدی اولویت ها پذیرفته نخواهد شد.
رمضانیان با تأکید بر ارزش نهادن به پیشکســوتان اهالی رسانه، افزود: از اهالی رسانه تقاضا 
دارم با مطالعه بندهای شــیوه نامه ثبت نام اهالی رســانه و با توجه به ظرفیت محدود ســالن 

مرکزی جشنواره و برقراری نظم بیشتر در معرفی همکاران اقدام کنند.
چهلمین جشنواره فیلم فجر در دو بخش فرهنگی و رقابتی به دبیری مسعود نقاش زاده از 1۲ 

تا ۲۲ بهمن 1۴00 برگزار خواهد شد.

خبر

خرسطلایافتخاریبرلینبهبازیگرزنرسید

مهمتریننمایشگاهگردشگریبازهملغوشد

»ایزابل هوپر« بازیگر مطرح ســینمای فرانسه 
به عنوان دریافت کننده خرس طلای افتخاری 
هفتاد و دومین جشــنواره فیلم برلین انتخاب 
شد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ددلاین، جشــنواره برلین امسال فیلم جدید 
»درباره ژوان« با بــازی »ایزابل هوپر« را نیز 
در بخش نمایش هــای ویژه به نمایش خواهد 
گذاشــت و این بازیگر جایــزه خرس طلای 
افتخــاری خود را در جریان مراســم اختتامیه 

جشنواره در تاریخ 15 فوریه دریافت می کند. 
»ایزابل هوپر« سابقه طولانی در عرصه سینما 

و تئاتر دارد و تاکنــون در نقش های متعددی 
به زبان های فرانسوی، انگلیسی و آلمانی بازی 
کــرده و با کارگردانان بزرگی چون »ژان لوک 
گدار«، »میشــائیل هانکه«، »برتنارد تاورنیه«،  
»پل  آســایه«،  »آلیویه  شــابرول«،  »کلــود 
ورهوفن« و بسیاری دیگر سابقه همکاری دارد. 
فیلم هایی کــه »ایزابل هوپــر« در آن نقش 
آفرینــی کرده تاکنون ۲0 بار  در بخش رقابتی 
جشنواره کن حضور داشــته اند که یک رکورد 
محســوب می شــود. او همچنین هفت بار با 
آثارش در بخش رقابتی جشنواره برلین حضور 

داشــته اســت. »هوپر« 1۶ بار و بیش از هر 
بازیگر دیگری نامزد جایزه سزار فرانسه شده و 
دوبار نیز این جایزه را کســب کرده و چند سال 
پیش نیز جایزه خرس طــلای بهترین بازیگر 
جشــنواره برلین را برای بــازی در فیلم »او« 
ساخته »پل ورهوفن« کســب کرد. دو جایزه 
بهترین بازیگری در جشــنواره کن، دو جایزه 
بازیگری جشــنواره ونیز، جایزه برجسته هنری 
جشنواره فیلم برلین، کسب سه جایزه بهترین 
بازیگر زن جشــنواره فیلم لومیر، جایزه بفتا و 
دریافت نشــان لژیون دونور فرانسه بخشی از 

افتخــارات ســینمایی این بازیگر فرانســوی 
محسوب می شود.هفتاد و دومین دوره جشنواره 

برلین از 10 تــا ۲0 فوریه ۲0۲۲ )۲1 بهمن تا 
اول اسفند 1۴00( در آلمان برگزار می شود. 

آغــاز مــوج پنجــم کرونا در جهــان و شــیوع گونه 
»امیکرون«، آلمان را بر آن داشت تا برای سومین سال 
متوالی، برگزاری مهمترین نمایشگاه گردشگری جهان 

را لغو و آن را به یک رویداد مجازی محدود کند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، 
مسؤولان نمایشگاه برلین در اطلاعیه ای اعلام کردند 
که »نمایشــگاه گردشــگری ITB را همسو با آخرین 
تحــولات تنظیم می کننــد و از آن جا کــه تحولات 
پیرامون همه گیــری ویروس کرونا مانع از برنامه ریزی 
قابل اعتماد برای یک رویداد بزرگ حضوری می شود، 
نســخه حضوری این نمایشــگاه در سال ۲0۲۲ طبق 

برنامه ریزی اولیه برگزار نخواهد شد و »مس برلین« با 
توجه به آخرین دستورالعمل همه گیری ویروس کرونا، 
نمی تواند به غرفه داران و شرکای خود اطمینان لازم را 
برای برگزاری حضــوری در ماه مارس بدهد، بنابراین 
نسخه مجازی این نمایشــگاه در یک پلتفرم آن لاین 

برای سال ۲0۲۲ اجرا خواهد شد.
وضعیت کنونی پیرامون همه گیری و همچنین تشدید 
دوباره محدودیت های مسافرتی و تجمع ها، مس برلین 
را وادار به این اقدام کرد. البته امکان به تعویق انداختن 
ITB برلین تا تابســتان بررسی شده، اما با توجه به این 
آن که تابستان فصل سفر است، این تصمیم منتفی شد. 

نمایشــگاه گردشــگری آلمان که به عنــوان بورس 
گردشگری جهان شــناخته می شــود، از سال ۲0۲0 
به صورت حضوری برگزار نشــده است و فقط نسخه 
مجــازی آن برای چنــد روز محدود در ســال ۲0۲1 
برگزار شــد. تا پیش از این، حدود 180 کشور از جمله 
ایران در این نمایشــگاه حضور پیوســته داشته اند. این 
نمایشــگاه از ســال 1۹۶۶ تــا ســال ۲01۹ میلادی 
پیوســته برگزار شــده اســت. یکی از اعضای مرکز 
نمایشــگاهی برلیــن، تعطیلی این مرکز و نمایشــگاه 
 گردشگری ITB را در نیم قرن سابقه، اقدامی بی سابقه 

دانسته بود.

 در گفتگوی صبح امروز با یک کارشناس رسانه بررسی شد

آیا تولیدات صداوسیما با افزایش بودجه همخوانی خواهد داشت؟
پیشنهادی  بودجه  لایحه 

ی
غر

اص
م 

ری
م

س
روی

ر س
دبی

1۴01، سهم صداوسیما 
نســبت 1۴00،  به  را 
بیش از 50 درصد بالا 
برده است و اکنون این 
پرســش به وجود می آید 
که آیــا خروجی آنتن هم 
به همین نسبت ارتقا پیدا 
یا خیر؟ همچنین  می کند 
اینکه آیا بازهم باید شاهد 
و  گســترده  تبلیغــات 
اسپانسرها باشیم؟ هرچند پیمان جبلی رئیس 
:»اساســا  اســت  معتقد  جدید صداوســیما 
تلویزیــون حاکمیتی که صداوســیما یکی از 
مصادیق آن اســت، نباید بــرای تامین نیاز 
هزینــه ای و بودجه ای خــودش، نیازمند به 

پخش آگهی باشد.«
بررسی لایحه بودجه 1۴01 در بخش 

صداوسیما
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« بررســی 
لایحــه بودجه 1۴01 نشــان می دهد که در 
ســال آینده حدود 3/ 5 هــزار میلیارد تومان 
برای سازمان صدا و سیما بودجه تعیین شده 
است که از این مقدار حدود ۲70میلیارد تومان 
از درآمد عمومی و حدود 5هزار میلیارد تومان 
آن از بودجه عمومی دولت تامین خواهد شد. 
در این دستگاه ۴ برنامه کلی تعریف شده که 
برای آنها حــدود 5هزار میلیارد تومان هزینه 
برآورد شــده است. در لایحه سال آتی حدود 
۴00میلیارد تومان برای تهیه خبر، گزارش و 
مســتندات خبری پیش بینی شده که از این 
میزان حــدود ۲71میلیارد تومــان آن برای 
دســتمزد در نظر گرفته شــده است. علاوه 
بر این، برای تولید و پخش ســیما حدود ۹/ 
3هزار میلیارد تومان هزینه برآورد شده که از 
این مقــدار حدود ۴/ ۲هزار میلیارد تومان آن 

برای دستمزد است.
جزئیات این بودجه بــرای تولید برنامه های 
مختلف در ســال 1۴01 شامل مواردی چون 
تولیــد و پخش برنامــه، تولید و پخش صدا، 
حمایت از تولید محتــوای فرهنگی و هنری 
در فضــای مجازی اســت. همچنین برنامه 
گســترش فعالیت های رسانه ای برون مرزی 
تامیــن، پخــش، خبر،گزارش ها و  و تولید، 

مســتندات خبری هم در جزئیات این لایحه 
گنجانده شده است. 

تهاجم فرهنگی نرم، پدیده ای غیرفیزیکی 
است 

یک منتقد برنامه هــای تلویزیونی در گفتگو 
با »صبح امــروز« با تاکید بر اینکه »افزایش 
بیــش از 50 درصدی بودجه صداوســیما در 
لایحه ســال آتی، این توقع را بوجود می آورد 
که خروجی آنتن نیز با آن همخوانی و تناسب 
داشــته باشــد« می گوید: اگر بخواهیم واقع 
بین باشیم، صدا و ســیما رسانه ای ناتوان در 
تولید برنامه های فاخر و باکیفیت ملی و البته 
مردمی اســت و آنچه در سال های اخیر با آن 
مواجه بودیم، در مقابل خوراکی که شبکه های 
خارجی برای نفوذ به ذهــن مخاطب ایرانی 

فراهم کرده اند، بسیار ناچیز است.
ســپیده وفادار با بیان اینکه »تهاجم فرهنگی 
نرم پدیده ای غیرفیزیکی است« ادامه می دهد: 
طرز فکر جوان امروز ماحصل برنامه های 10 
سال گذشته ای است که آن را می دیده است. 
بــه عبارتی تهاجم فرهنگــی تقریبا از اوایل 
دهه 80 در ایران و با ورود شــبکه ماهواره ای 
فارسی 1 شکل جدی پیدا کرد و به طور نمونه 
از همان زمان با ســریال های خارجی مسئله 
خیانت را یک اشتباه روتین نمایش داده و در 
برخی موارد حتی آن را تائید کردند. اکنون با 
نوجوانی کــه در آن زمان با این محتوا روبرو 
بــوده و قبح برخی مســائل بــرای او از بین 
رفته اســت، چطور می توان مقابله کرد و به 

او فهماند که راه و رسم زندگی این نیست؟
رسانه ملی بازنده میدان نبرد فرهنگی 

نباشد 
ایــن کارشــناس فرهنگی مطــرح می کند: 
صداوســیمای کشــور مــا در مقابــل نظام 
ســرمایه داری غربی و طبقــه ای که قدرت و 
سرمایه و رســانه در اختیار دارد، قرار گرفته 
اســت و در ایــن شــرایط، رســانه ملی اگر 
می خواهد بازنده میدان نبرد فرهنگی نباشــد، 
باید محتوایی مناســب با جامعه امروز تولید 
کند. جامعه امروز دیگر نیاز به ســریال های 
فرمایشی و شعارهای کلیشه ای مادر خوب و 
فرزنــد نمونه ندارد. جامعه امــروز با توجه به 
گســترش اینترنت در دو دهه اخیر، مخاطبی 
آگاه است و تفاوت بین شعار و واقعیت موجود 
در بطن جامعه را به خوبی تشخیص می دهد.

وی تاکیــد می کنــد: بنابراین اگــر افزایش 
بودجه ای برای این صداوسیما در نظر گرفته 
می شود، نباید در راســتای ادامه همین رویه 
غلط و کم مخاطــب و برنامه های نه چندان 

جذاب باشد.
شبکه نمایش خانگی اصراری بر ترویج 

شعاری یک عقیده ندارد
وفــادار با اشــاره به اینکه »یکــی از دلایل 
اســتقبال مردم از برخی ســریال های شبکه 
نمایــش خانگی روراســت و واقعی بودن آن 
است« ابراز می کند: در شبکه نمایش خانگی 
محتوا با آنچه که در جامعه در حال رخ دادن 
است، همخوانی دارد و نه تنها فساد اجتماعی 
و اقتصادی و مشــکلات و ... را به درستی به 
تصویر می کشــد، بلکه حجاب را نیز به شکل 
نزدیک تر به واقعیت جامعه نشــان می دهد و 

اصراری بر ترویج شعاری یک عقیده ندارد! 
وی تاکیــد می کند که نیــاز محتوایی برای 
نســل نوجوان و جوان امروز درگیر کردن او 

با واقعیات است! 
جذب اسپانسرهای تبلیغاتی و ترویج 

مصرف گرایی
این منتقــد برنامه های تلویزیونی با اشــاره 
به اعتبارات صدا و ســیما در سال های اخیر 
تصریــح می کند: بررســی رونــد یک دهه 
اعتبارات هزینه ای سازمان صدا و سیما نشان 
می دهد که بخش کمک دولت از محل بودجه 
عمومی کشور همواره افزایش داشته است، اما 

صداوسیما به کرات با توجیه کسری اعتبارات 
و تامین درآمدهای سازمان، اسپانسر تبلیغاتی 
جــذب کرده و به جای آنکه در جهت خدمت 
بــه تولید ملی و کارآفرینی تولید محتوا کنند، 
در آگهی های تجاری مردم را به سمت تجمل 
گرایی و مصــرف گرایی ســوق می دهند و 
عطــش زندگی مرفــه را دو چندان کرده که 
همین امر نیز آســیب های گســترده ای را به 
همراه خواهد داشــت و مجال بررسی آن در 

محوریت گفتگوی فعلی نیست!
وی می افزاید: به عبارتی بــا افزایش بودجه 
کنونــی این توقع به وجــود می آید که دیگر 
کمتر این قبیل سیاست های تجاری را شاهد 
باشــیم. چراکه در یک نــگاه واقع بینانه باید 
گفت بخش تجارت و آگهی های تلویزیون از 
مدیرانی تبعیت می کند که پیرو سیاست های 
ســوداگرانه هستند و بدون توجه به عواقب و 
نتیجه قراردادهای تبلیغاتی، تنها نگاه تجاری 
داشــته و روز به روز دامنــه فرهنگ در این 

رسانه را کوتاه تر می کنند.
جذب مخاطب اخبار معاند با روایت 

غیرواقعی وارونه
وفادار با اشاره به بودجه ۴00 میلیاردی تهیه 
خبر و مستندات خبری در لایحه بودجه سال 
1۴01 مطــرح می کنــد: در بخش تهیه خبر، 
گزارش و مســتندات خبری نیــز باید تحول 
شکل بگیرد. این روزها انتشــار اخبار بیشتر 
توسط شــبکه های مجازی اتفاق می افتد که 
به صورت ایجاز کامل و در کوتاه ترین زمان 
ممکن اخبار را منتشــر می کننــد. آنچه که 
صداو ســیما در بخش خبر بیشتر از آنچه که 
تاکنون اتفاق افتاده اســت، بــه آن نیاز دارد، 
تحلیل اخبار است. تحلیلی واقع بینانه و بدون 
جانبداری! چراکه اگر این اتفاق در بخش خبر 
صدا و ســیمای خود ما  نیفتد، رسانه معاند از 
آن سو استفاده کرده و با روایت غیرواقعی که 
به شــکل وارونه به خورد مردم می دهد، آنها 

را جذب و از اخبار داخلی رویگردان می کند!
رسانه ملی از بیت المال ارتزاق می کند

وی با بیان این نکته که »محل اصلی تامین 
اعتبــارات مالی صدا و ســیما بودجه عمومی 
کشور است« بیان می کند: به عبارتی صریح تر، 
رسانه ملی از بیت المال ارتزاق می کند و مردم 
دیگر برنمی تابند که کسی پشت تریبون این 

رسانه و مقابل آنها بنشیند و بگوید »هرکس 
ناراضی است از ایران برود!« این روزها پیامی 
که از رســانه ملی منتقل می شــود، به مانند 
تیری است که از یک اسلحه شلیک می شود. 
پس باید هدفدار باشــد!  بنابراین توجه هرچه 
بیشتر به محتوای خروجی آنتن از ضروریات 
اســت و باید به مخاطب آگاه احترام گذاشت 
و اکنون که احتمالا بودجه ای مناسب فراهم 
اســت، هر خوراکی را بر سر سفره صداوسیما 

نگذاریم!
لزوم شفافیت بر آنچه در ساختمان 

شیشه ای جام جم می گذرد
این کارشــناس فرهنگی مطرح می کند: فارغ 
از نگاه های آماری به بودجه اعلام شده برای 
سازمان عریض و طویلی چون صداوسیما که 
بــه مراتب بیش از دیگــر نهادهای فرهنگی 
بودجه به خود اختصاص داده اســت، اعلام 
این منابع مالی باید در عملکرد رســانه هویدا 
باشد و شبکه های داخلی بین المللی با تولیدات 
کیفی تر نماد فرهنگ ایرانی اســلامی واقعی 

باشند.
وی در پایان بندی صحبت های خود می گوید: 
به طور قطع آنچه در ساختمان شیشه ای جام 
جم می گذرد باید به طور شفاف اعلام گردد و 
نحوه اینکه چطور بودجه میان برنامه سازان، 
سریال سازان، شبکه ها و بخش های مختلف 

رسانه ملی تقسیم می شود، مشخص گردد!

 جامعه امروز دیگر 
نیاز به سریال های فرمایشی 
و شعارهای کلیشه ای مادر 
خوب و فرزند نمونه ندارد. 
جامعه امروز با توجه به 
گسترش اینترنت در دو دهه 
اخیر، مخاطبی آگاه است 
و تفاوت بین شعار و واقعیت 
موجود در بطن جامعه را به 
خوبی تشخیص می دهد.

 به طور قطع آنچه 
در ساختمان شیشه ای جام 
جم می گذرد باید به طور 
شفاف اعلام گردد و نحوه 
اینکه چطور بودجه میان 
برنامه سازان، سریال سازان، 
شبکه ها و بخش های مختلف 
رسانه ملی تقسیم می شود، 
مشخص گردد!
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اختلال ۱5 دقیقه ای درسرویس دهی خط 
یک به دلیل درگیری ترمز 

بــرداری  بهره  شــرکت  مدیرعامــل 
قطارشهری شــهرداری مشهد با اشاره 
انتشارخبر توقف خدمات رسانی به مردم 
در خط یک قطار شهری در برخی رسانه 
ها گفت: ایــن اختلال تنها 15 دقیقه و 
به دلیل درگیــری ترمز یکی از قطارها 

رخ داده است.
وحید مبین مقدم دراین خصوص، افزود: 
حدود ساعت 1۲:۴0 دقیقه ظهرپنج شنبه 
گذشــته یکی از قطارهای خط یک در 
موقعیت خروجی ایســتگاه غدیر دچار 

درگیری ترمز می شود.
وی اضافه کرد: برای پیشگیری از مسدود شدن خط و رفع سریع مشکل دو قطار در ایستگاه 17 

شهریور تخلیه مسافر می شوند تا هر چه سریعتر مسیر بازگشایی شود.
مدیرعامل شرکت بهره برداری قطار شهری شهرداری مشهد ادامه داد: این اقدام تنها 15 دقیقه 
زمان برده و ســرویس دهی خط یک از ســاعت 1۲:55 دقیقه دوباره فعال شد و سرویس دهی 

درخط یک به روال عادی بازگشت.

تحویل زباله 63 روستا به محل دفن 
زباله های شهرداری مشهد

مدیرعامل سازمان مپ شهرداری مشهد 
گفــت: درحال حاضر ۶3 روســتا زباله 
خود را به لندفیلمهندســی و بهداشتی 
شهرداری)محل دفن(  تحویل می دهند.
ابوالفضل کریمیــان در این خصوص، 
افزود: براســاس ماده 7 قانون مدیریت 
پسماند، مدیریت اجرایی تمام پسماندها 
به جز پســماندهای صنعتی و ویژه در 

شهرها بر عهده شهرداری ها است.
وی اضافه کرد: در روستاها و حریم آنها 
نیز مدیریت پسماند بر عهده دهیاری آن 

روســتا قرار دارد؛ بنابراین مسئولیت پراکنش زباله و مدیریت دفع غیر اصولی آن در روستاهای 
حاشیه شهر مشهد بر عهده دهیاری آن روستا خواهد بود.

مدیرعامل ســازمان مپ شهرداری مشهد تصریح کرد: براین اســاس اکنون دهیاری های ۶3 
روستای اطراف شهر زباله های روستای خود را پس از جمع آوری در قالب قرارداد یا تفاهم نامه 

به منظور دفن به شهرداری مشهد تحویل می دهند.
کریمیان با اشــاره اینکه حجم زباله هایی که ازاین تعداد روستا به شهرداری مشهد تحویل می 
دهند روزانه 73 تن است، اظهارکرد: این زباله ها در نهایت به محل دفن زباله های مشهد واقع 
در 35 کیلومتری محور جاده مشهد میامی منتقل و به شیوه مهندسی و بهداشتی دفن می شوند.

20 میلیارد تومان برای تکمیل فرودگاه گناباد 
مورد نیاز است

مدیرکل فرودگاه های خراســان رضوی گفت: حداقل ۲0 میلیــارد تومان برای تکمیل فاز اول 
فرودگاه گناباد و بهره برداری از آن مورد نیاز است.

محمود امانی بنی روز جمعه در گفتگو با خبرنگار ایرنا افزود: باند فرود هواپیما و ساختمان امنیت 
پرواز فرودگاه گناباد تکمیل شده اما دیوارکشی این فرودگاه هنوز انجام نشده است.

وی ادامه داد: 1۲ هزار متر حریم فرودگاه باید دیوارکشی شود که ۲0 میلیارد تومان از اعتبار مورد 
نیاز برای دیوارکشــی از طریق اسناد خزانه اسلامی تامین اعتبار شده که تا هفته آینده از طریق 

مناقصه به پیمانکار واگذار خواهد شد و ۲0 میلیارد تومان دیگر نیز مورد نیاز است. 
مدیرکل فرودگاه های خراسان رضوی گفت: در مجموع تاکنون 500 میلیارد ریال برای اجرای فاز 
اول فرودگاه شهدای گناباد هزینه شده که با توجه به افزایش هزینه ها، ارزش روز  سرمایه صرف 

شده برای این طرح ۲ هزار و 500 میلیارد ریال است.
وی افزود: برای بهره برداری از مرحله اول فرودگاه گناباد، پایانه مسافری به مساحت هزار و 700 

متر مربع احداث شده که ظرفیت 100 مسافر در ساعت را دارد.
امانی بنی ادامه داد: با توجه به شرایط خاص اقتصادی، دولت کمک خوبی در زمینه تامین اعتبار 

و تکمیل این فرودگاه داشته  است.
وی گفت: تلاش می شــود این فرودگاه در ســال جاری بهره برداری شــود و در مرحله اول نیز 

پیش بینی شده هفته ای یک تا ۲ پرواز به مقصد تهران داشته باشد.
مدیرکل فرودگاه های خراسان رضوی افزود: پس از بهره برداری از این فرودگاه، فاز توسعه آن نیز 

بسته به نیاز اجرایی خواهد شد.
گناباد از معدود شهرهای کشور است که پیش از انقلاب نیز دارای فرودگاه بوده است که به دلایل 
فنی و زیربنایی بعد از مدتی تعطیل شد و  پس از انقلاب در سال 1370 با متروکه  ماندن محل 

سابق فرودگاه این شهر، محل جدید برای ساخت فرودگاه در نظر گرفته شد.
مراحل اجرایی فرودگاه گناباد از ســال 137۲ آغاز شــد و تا سال 1383 فقط باند خاکی آن اجرا 

شد و از آن زمان تا ابتدای سال 13۹5 بتن ریزی و تکمیل پهنای باند فرودگاه به اتمام رسید.
مرحله دوم ساخت فرودگاه گناباد شامل پایانه آن نیز تیر ماه 13۹۴ از طریق مناقصه به پیمانکار 
واگذار شد و از شهریورماه این سال گودبرداری و بتن ریزی سالن فرودگاه انجام شد و روند احداث 

آن در سه سال گذشته سرعت یافت.
فرودگاه شهدای گناباد به وسعت ۲۶0 هکتار است و تا فرودگاه مشهد ۲70 کیلومتر، تا فرودگاه 
سبزوار 300 کیلومتر و تا فرودگاه بیرجند ۲18 کیلومتر فاصله دارد که پس از راه اندازی، سومین 

فرودگاه استان خراسان رضوی بعد از مشهد و سبزوار خواهد بود.
با راه اندازی این فرودگاه علاوه بر شــهروندان گنابادی، ســاکنان شهرستان های جنوبی استان 
خراســان رضوی از جمله رشتخوار، مه ولات، بجســتان و خواف و شهرهای فردوس، سرایان، 
خضری و دشــت بیاض در شمال استان خراسان جنوبی نیز از ظرفیت این فرودگاه استفاده می 
کنند و پیش بینی می شود سالانه یک میلیون نفر جمعیت ساکن این مناطق از مزایای آن بهره 

مند شوند.مرکز شهرستان ۹3 هزار نفری گناباد در ۲87 کیلومتری جنوب مشهد واقع است.
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سرکنسول جمهوری ترکیه در مشهد گفت: همکاری های مشترک گردشگری خراسان 
رضوی و ترکیه در پسا کرونا تداوم خواهد داشت و از طرفیت های گردشگری این استان 

برای بازدید شهروندان ترکیه استفاده خواهد شد.
به گزارش صبح امروز، فاتح توپچو در جلســه با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی با اشاره به ظرفیت های این استان در حوزه میراث فرهنگی 
و گردشگری اظهار کرد: شیوع پاندمی کرونا موجب تعویق همکاری های مشترک ترکیه 

با استان خراسان رضوی شد که در پسا کرونا دوباره از سرگرفته خواهد شد.
سرکنسول  جمهوری ترکیه در مشهد با بیان این که فعالیت های فرهنگی مشترک باعث 
تعمیق روابط می شود، اظهار کرد: هنرمندان ترکیه قرار است به مشهد سفر کنند و از آثار 

تاریخی، گردشگری و ظرفیت های هنری بازدید کنند.
فاتح توپچو یادآور شد: حرم مطهر رضوی و  زیارت بارگاه ملکوتی حضرت رضا)ع( مهم ترین جاذبه مشهد و استان خراسان رضوی 
است و علاوه بر زیارت، بازدید از جاذبه های تاریخی و فرهنگی این استان از جمله  آرامگاه فردوسی، آرامگاه حکیم خیام نیشابوری 

و عطار نیشابوری مورد علاقه شهروندان ترکیه در سفر به استان خراسان رضوی است.

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: شاه بیت ردیف بودجه زیارت در سال  1۴01 
با محوریت حضرت رضا)ع( شهر مقدس مشهد و استان خراسان رضوی خواهد بود.

به گزارش صبح امروز، علی نیکزاد در دومین اجلاس رسمی شورای اسلامی خراسان 
رضوی که امروز در تالار شــهر برگزار شــد، اظهار کرد: جایگاه شوراها در کشورمان 
برگرفته از احکام نورانی اســلام و رای مردم اســت. مردم در کشور ما همه کاره اند. بر 
همین اســاس از اعضا شورای استان خراسان رضوی خواهش می کنم اعتماد مردم را 
دست کم نگیرند چون آنان با رای خود آبروی خویش را پای شما منتخبین گذاشته اند.

وی افزود: نمایندگان مردم در شورای اسلامی استان خراسان رضوی مطالبات مردم و خود 
را از دولت به صراحت بخواهند. وزارت کشور باید از شوراهای اسلامی دفاع کنند تا شوراها 

طبق قانون اساسی به جایگاه اصلی خود دست یابند.نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: شوراها باید از توان بخش خصوصی استفاده 
نموده تا به صورت مســتقل و بدون نیاز به امکانات دولتی بتوانند به مردم شــهرها و روستاهای خود بهترین خدمت را نمایند.سید مؤمن 
حسینی، رئیس شورای اسلامی استان خراسان رضوی نیز در این نشست گفت: ما به  عنوان نمایندگان مردم شریف خراسان رضوی در 

شورای استان به جد خواستار اصلاح قوانین ناکارآمد در حوزه مدیریت شهری و شورایی توسط مجلس شورای اسلامی هستیم.

تداوم همکاری های مشترک گردشگری خراسان رضوی و ترکیه در پسا کرونا شاه بیت ردیف بودجه زیارت با محوریت حضرت رضا)ع( مشهد و خراسان رضوی است

شهردار مشهد: 30 درصد بودجه شهرداری به حاشیه شهر اختصاص یافته است

حاشیه ای پر رنگ تر از متن 
افزایش کیفیت خدمــات و جذاب تر 
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هم زمــان  و  شــهرها  شــدن 
خشکســالی های طولانــی و پی 
درپی شمار زیادی از روستائیان را 
روانه شــهرها کرد، کلان شهر به 
نسبت بزرگی و شرایطی از جمله بهتر 
بودن کســب و کارهــا و هم چنین 
استقرار صنایع مهاجر پذیری بیشتری 
را داشتند، با توجه به شرایط اقتصادی 
بخش زیادی از مهاجران توان استقرار 
در مناطق برخوردار شهر را ندارند و به 
به ناچار و برای کاهش هزینه ها در مناطق پیرامونی شهر 

و روستاهای نزدیک به شهر ساکن شده اند.
حاشیه نشینان تنها مهاجران کم درآمد نبوده اند بلکه با تغییر 
شرایط اقتصادی و افزایش هزینه های زندگی و اقامت در 
مرکز شــهر و مناطق برخوردار شهر، تعدادی از ساکنان 
شهر نیز دیگر توان اسکان در این مناطق را نداشته و برای 

کاهش هزینه ها به مناطق حاشیه شهر پناه برده اند.
توسعه حاشیه نشینی در شمال و شرق

علاوه بر این دلایل بســیار زیاد دیگری را می توان برای 
توسعه حاشیه نشینی در شهر مشهد ذکر کرد، از جمله این 
که به دلیل محدودیت های مالکیتی که در اراضی شمال 

و شرق مشــهد وجود داشته برنامه توسعه شهر مشهد در 
جنوب و غرب پیش رفته اســت، درســت در مناطقی که 
برنامه ای برای توسعه شــهر وجود نداشته است، حاشیه  

نشینی به مرور و آرام آرام گسترش یافته است.
هم چنین در ادوار مختلف با نگاه پیشــگیری و جلوگیری 
از توسعه مناطق حاشــیه ای خدمات دهی به این مناطق 
بــا محدودیت های فراوان ارائه شــده یا در برخی مناطق 
خدماتی ارائه نشده تا از گسترش حاشیه نشینی جلوگیری 
شود. اما این سیاست نیز نتوانسته از گسترش حاشیه های 

شهر جلوگیری کند.
اکنون رویکرد و سیاســت ها نسبت به این جمعیت تغییر 
کرده است و مدیران با نگاه کمک به افراد ساکن در حاشیه 
شــهر در تلاش هستند که سال ها ارائه نشدن خدمات به 

این مناطق را جبران کنند.
اگر چه این نگاه انســانی و اخلاقی بسیار ارزشمند است 
امــا این مناطق با چند ده هکتــار طی چند دهه به وجود 
آمده انــد و رفع محرویمت نیز به زمان نیاز دارد، مگر این 
که به صورت جهادی و با فوریت براساس برنامه ای مدون 

محرومیت زدایی انجام شود.
وضعیت چگونه است؟

شهر مشهد حدود یک میلیون و 300هزار نفر حاشیه نشین 
دارد که در 3هزار و ۹00هکتار سکونتگاه  غیررسمی و بافت 

ناکارآمد )مناطق حاشیه ای( ساکن هستند. 
 در حاشیه شهر مشهد بیش از ۴00 هکتار کمبود اراضی 
خدماتی از قبیل فضای سبز، فرهنگی آموزشی، درمانی و 

دیگر کاربری ها وجود دارد.
سرانه اســتاندارد آموزشی 5/۲ مترمربع بوده که در کشور 
ما 3/5 مترمربع اســت و در مناطق حاشیه ای شهر مشهد 
فضای آموزشی به ۲/5 مترمربع و در مناطقی به یک متر 

مربع می رسد.
بررســی این آمارها نشان می دهد حاشــیه شهر مشهد 
محصول سال ها غفلت از افرادی است که از روی ناچاری 
به حاشــیه شهر آمده اند. فقر شــهری،فقر درآمدی، فقر 
فرهنگی، فقر خدماتی، فقر زیرساختی ، از جمله معضلات 
و مشکلاتی است که حاشیه شهرها با آن رو به رو هستند. 

اختصاص ۳0 درصد بودجه شهرداری به حاشیه 
شهر مشهد

پس از این همه سال غفلت  چند سالی است که رسیدگی 
به این مناطبق در اولویت قرار گرفته است و در این دوره 
مدیریت شــهری نیز اعلام کرده اســت که حاشیه شهر 
مشهد مورد توجه ویژه قرار خواهد گرفت و می توان امیدوار 

بود که حاشیه پر رنگ تر از متن باشد. 
شهردار مشهد با اشــاره به ابلاغ بخش نامه بودجه 1۴01 
شهرداری گفت: 30 درصد کل بودجه سال آینده شهرداری 

به حاشیه شهر اختصاص داده خواهد شد که این اقدام بی 
نظیر است.

ســید عبدالله ارجائی تصریح کرد: بودجه 1۴01 که اولین 
بودجه در این دوره خواهد بود، نشــان دهنده سیاست ها و 
آینه تمام نمای مدل فکری مدیریت شــهری دوره ششم 

است.
وی با بیان اینکه یکی از بهترین محل ها برای ارزیابی یک 
سیستم، سیاست های مالی آن است، اظهارکرد: در ملاقاتی 
که با آیت الله علم الهدی داشــتیم تنها به دو بند از بودجه 
سال 1۴01 در خصوص حاشیه شهر اشاره کردم که گفتند 
این اتفاق بی نظیر است و تا کنون چنین کاری در این حوزه 

انجام نشده است .
شهردارمشهد تصریح کرد: پیش بینی ما برای ساماندهی 
حاشیه شهر در بودجه سال آینده 30 درصد از کل بودجه 
اســت که تا کنون سابقه نداشــته، این درحالی است که 
دیگران شعار حاشیه شهر هم میدادند و در مساجد در این 
خصوص ســخن می گفتند اما پروژه ها در منطقه دیگری 

اجرا می شد.
ارجائــی ادامه داد: تــا کنون نمونه ای نداشــته ایم که بر 
اختصاص 100 درصد اعتبار هر پروژه ای که در حاشــیه 
شهر کلنگ زنی می شود تاکید داشته باشد، موضوعی که 

این دوره محقق خواهد شد. 

پارکینگ های حاشیه خیابان های مشهد از دوره 
چهارم شورای اسلامی شهر همواره مورد بحث 
و انتقاد بوده اســت، انتقاداتــی که از عملکرد 
شرکت مجری ساماندهی پارکینگ های حاشیه 
خیابان آغاز شــد و با وجود اصلاحاتی که به 
گفته مدیران این شــرکت انجام شد اما برخی 
معتقد بودند این شرکت باید حذف شود اما دوره 
پنجم به پایان رســید اما هم چنان گلایه  ها و 

انتقادها پابرجاست.
اکنون شهردار مشــهد با بیان اینکه از پارک 

حاشیه ای به دنبال کسب درآمد نیستیم، گفته است: از حوزه معاونت عمران و حمل ونقل می خواهم که پارک 
حاشیه ای و پارکینگ های غیر حاشیه ای را ساماندهی و هوشمند کنند.

به گزارش صبح امروز، سید عبدالله ارجائی، در همایش تخصصی روزملی حمل ونقل و رانندگان که با حضور 
رئیس و جمعی از اعضای شورای اسلامی شهر، معاونان شهردار و مدیران شهری برگزارشد، افزود: اصلی ترین 
ســرمایه هر سازمانی نیروی انسانی آن مجموعه است، نیروی انسانی که اگر نباشد هیچ اقدام موثر فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصادی و سیاسی به سرانجام نمی رسد.وی با تبریک روزملی حمل ونقل و رانندگان به فعالین این 
حوزه، اضافه کرد: امروز در عصری هستیم که با وجود نیروهای دانشی ومتخصص در درون شهرداری، دانشگاه 
ها و پلیس راهور، در کنار تجهیزات مناسب و اقدامات فرهنگی در حوزه ترافیک می توانیم با همت بیشتر به 

راحتی جلوی تلفات رانندگی درون شهری را بگیریم؛ زیرا این میزان تلفات زیبنده شهر نیست.
ارجائی در ادامه به مسئله پارک حاشیه ای اشاره و اظهارکرد: امروز مردم از این وضعیت که هنوز خودرو خود را 
پارک نکرده اند همکارپارکبان ما که بسیار هم زحمت می کشند و در سرما و گرما در حال فعالیت هستند روی 

سر آنها حاضر شده و به آنها در خصوص داشتن بدهی و نداشتن شارژ تذکر می دهند گلایه دارند.
وی اضافه کرد: البته این سیاست غلط ماست وگرنه پارکبان ها که مقصر نیستند و تنها وظیفه خود را انجام 
می دهند.شهردارمشــهد با بیان اینکه این موضوع باید ظرف مدت معقولی حل شده و پارکینگ ها هوشمند 
شوند، تاکید کرد: پارک حاشیه ای خیلی خوب است و به آن اعتقاد دارم و باید مدیریت شود اما جلوی آسیب 
های آن نیز باید گرفته شــود.ارجائی افزود: برخی از خیابان ها اصلا نیاز به اعمال پارک حاشــیه ای ندارند اما 
خط کشی شده اند، چرا اینکار انجام شده است؟! بروید و این خط کشی ها را پاک کنید، مگر ما پارک حاشیه 
ای را برای چه می خواهیم؟ما که برای کسب درآمد پارک حاشیه ای را نمی خواهیم، بلکه قسمتی از برنامه 
مدیریت شهری برای کنترل ترافیک است.وی اضافه کرد: شهرداری به پارک حاشیه ای نگاه درآمدی ندارد، 
پس چرا کوچه های دسته سوم و خیابان هایی که اصلا نیاز به مدیریت پارک حاشیه ای ندارند و حتی مقابل 
درمنزل مردم را که خیابان اصلی محسوب نمی شود را خط کشی کرده اید؟فردی می خواهد خودرو خودش را 
پارک کند باید پول بدهد.شهردارمشهد ادامه داد: از آن سو مدیریت پارکینگ های غیر حاشیه ای اطراف حرم و 
هسته مرکزی شهر را می بینیم، پارکینگ احداث شده برای استفاده زائران اما همه در اختیار کسبه است، صبح 
خودروشان را پارک می کنند و شب آن را خارج می کنند و در مقابل یک دهم هزینه کارواش را در استفاده از 

پارکینگ پرداخت می کنند.

دبیر علمی همایش نقش خراسان و شکوفایی 
هنر و معماری ایرانی و اســلامی از برگزاری 
سومین همایش ملی نقش خراسان و شکوفایی 

هنر و معماری ایرانی و اسلامی خبر داد.
به گزارش صبح امروز، سیدحسین مجتبوی در 
نشست خبری این همایش که در محل موسسه 
آموزش عالی فردوس برگزار شد، با اعلام این 
خبر افزود: نسبت به شناخت و معرفی خراسان 
عفلت شده و ما خراسان و سرمایه های علمی و 

فرهنگی این استان را کمتر می شناسیم.
او با بیان این که خراسان سرمایه هایی هم چون فردوسی، عطار، خیام، خواجه نصیر و ... دارد، افزود: خراسان و 
به ویژه مشــهد بعد از دوره اسلام همواره مهم ترین قطب فرهنگی وعلمی ایران بوده و هنر و معماری در این 

منطقه از ایران به شکوفایی رسیده است.
او به فعالیت های مشــترک با اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی اشاره کرد و ادامه 
داد: براســاس تفاهم نامه ای که موسسه آموزش عالی فردوسی با اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی خراسان رضوی امضا کرده فعالیت های مشترک در راستای این همایش از جمله برگزاری کارگاه های علمی 
آموزشی در بناهای تاریخی و جاذبه های گردشگری استان در حال انجام است.او افزود: در این راستا کارگاه علمی 
و آموزشــی با حضور اســتادان و دانشجویان رشته نقاشی این دانشگاه در شهرستان گناباد و موزه بزرگ خراسان 
برگزار شده است و دانشجویان از آثار تاریخی شهرستان گناباد و به ویژه روستای هدف گردشگری ریاب که بافتی 
تاریخی و منحصر به فرد دارد بازدید و نقاشی کشیده اند.مجتبوی گفت: این کارگاه های علمی و آموزشی در دیگر 
شهرستان های خراسان رضوی نیز برگزار خواهد شد تا زمینه معرفی بیشتر میاث فرهنگی و جاذبه های گردشگری 
و صنایع دستی شهرستان های استان فراهم شود.هم چنین لیلا غنی زاده رئیس کمیته اجرایی سومین همایش ملی 
نقش خراسان و شکوفایی هنر و معماری ایرانی و اسلامی اظهار کرد: در راستای تعاملات اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع  دستی خراسان رضوی و موسسعه آموزش عالی فردوسی و این همایش، هفته گذشته کارگاه  
نقاشــی دیواری در موزه بزرگ خراسان برگزار شد و مقرر شد نقاشی های این کارگاه آموزشی، نوروز 1۴01 روی 
دیوارهای موزه بزرگ خراسان اکران شوند.او با بیان این که مقصد بعدی دانشجویان برای برگزاری کارگاه های 
آموزشی شهرستان خواف اســت، تصریح کرد: در این کارگاه های آموزشی آداب، رسوم و فرهنگ و آثار تاریخی 
و فرهنگی شهرســتان نقاشی می شــود.هم چنین غلامرضا جلالی مدیرگروه مفاخر اسلامی بنیاد پژوهش های 
آستان قدس رضوی نیز در این نشست گفت: ارتباط بین نهاد علیم و جامعه می تواند زمینه موفقیت را برای رشد 
و اعتلای جامعه فراتهم کند.او ادامه داد: توسعه علمی کارگاه های هنری مرتبط با فرهنگی ایرانی و اسلامی می 
تواند در معرفی آثار تاریخی، هویتی، فرهنگی و اسلامی ما کمک کند.هم چنین در این نشست حمیدرضا طباطبایی 
معاون پژوهشی موسسه آموزش عالی فردوس و دبیراجرایی سومین همایش ملی نقش خراسان و شکوفایی هنر و 
معماری ایرانی و اسلامی و چهارمین همایش ملی مدیریت دانش و کشب و کارهای الکترونیکی با رویکرد اقتصاد 
مقاومتی   گفت: این همایش مبتنی بر برگزاری کارگاه های علمی و آموزشــی از شهرستان های استان آغاز شده 

است و در اردیبهشت ماه سال آینده مراسم اختتامیه همایش برگزار خواهد شد.
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 حضور مهدوی کیا در بازی نمادین ستارگان 
در ورزشگاه جام جهانی

مربــی امیدهای کشــورمان در بازی نمادین 
ستارگان جهان در قطر حضور پیدا می کند.

ســایت فدراســیون جهانی فوتبال)فیفا( خبر 
داد به دلیل رســمیت یافتــن تورنمنت جام 
کشــورهای عربی بعد از بیش از ۶0 ســال 
یک بازی تدارکاتی و نمادین امشــب برگزار 

می کند.
در این دیدار نمادین که از ســوی فیفا برگزار 

می شود دو تیم منتخب ستارگان عرب ها با منتخب ستارگان جهان رقابت خواهند کرد.
البته نام گذاری تیم ها به صورت نمادین اســت و لزوما بازیکنان تیم ها عرب زبان نیستند. 
در همین رابطه مهدی مهدوی کیا ســتاره سابق تیم ملی کشورمان و مربی امیدهای ایران 

در ترکیب تیم منتخب اعراب قرار گرفت.
جیانی اینفانتینو رئیس فیفا هم در تیم منتخب اعراب همبازی مهدوی کیا اســت. این بازی 

نمادین در ورزشگاه الثمامه یکی از میزبان های جام جهانی ۲0۲۲ برگزار می شود.

VAR اعلام آخرین وضعیت ورود 
 به فوتبال ایران

ســخنگوی فدراســیون فوتبال توضیحاتی را 
درمورد آخرین شرایط ورود VAR به کشورمان 

ارائه کرد.
حسین شریفی در مورد استفاده از سیستم کمک 
داور ویدئویی در فوتبال ایران اظهار داشــت: از 
روز ابتدایی که کار شــروع شــد متوجه شدیم 
حــدود 15 تا 18 ماه زمان نیــاز داریم که این 
سیستم را در ایران راه اندازی کنیم. برای بازی 

ایران و کره شرکتی دعوت شد و شرایط را پیش برد، اما فضایی که ایجاد شد و دلیل آن همه 
هجمه را متوجه نشدم. در نهایت آن شرکت اعلام کرد که نمی تواند در ایران ادامه همکاری 

داشته باشد و کار را رها کرد.
وی ادامه داد: باید موضع رســمی فدراســیون را اعلام کنم. فضایی ایجاد شد که آن شرکت 
اعــلام انصــراف کرد و گفت از ادامه همکاری معذور اســت. ۲۹ آبــان 1۴00 نامه ای را از 
فیفا گرفتیم که انحصار 15 شــرکتی که لحاظ شــده بودند و با فیفا کار می کردند برداشــته 
شــد. از ابتدای ژانویه یا جولای هر کســی که ادعا دارد که می توانــد در پروژه کمک داور 
ویدئویی کمک کند اعلام آمادگی کند. ما این اطلاعیه را در سایت فدراسیون هم قرار دادیم. 
فدراســیون ها هیچ دخل و تصرفی در این پروسه ندارند و با لینکی که قرار دادیم می توانند 

به صورت مستقیم ارتباط های لازم را برقرار کنند.
سخنگوی فدراسیون فوتبال، عنوان کرد: اینگونه نیست که هر کسی دلش خواست از فردا در 
لیگ ایران این موضوع را اجرا کند؛ بلکه باید تست های مدنظر فیفا را پاس کند و سپس به 
لیست شــرکت های مورد تایید فیفا اضافه خواهد شد. از جولای ۲0۲۲ برچسب کیفیت فیفا 
برای VAR هم اجباری می شود. با فیفا مکاتبه کردیم و استعلام گرفتیم که آیا باید مذاکرات 

را با همان شرکت های قبلی ادامه دهیم یا منتظر تعیین تکلیف شرکت های جدید باشیم؟
شریفی که میهان تلفنی برنامه ورزش و مردم بود، افزود: پیرو مکاتبات قبلی کارمان را با فیفا 
پیش بردیم و منتظر اعلام نظر فیفا هستیم. ابتدا نام 3 شرکت اعلام شد و حالا این تعداد به 
5 رســیده است. ما برای اینکه روزه شک دار نگیریم از فیفا استعلام رسمی گرفتیم تا ببینیم 

شرکتی در ایران یا خاورمیانه وجود دارد یا خیر.
وی درمورد هزینه حدود 300 هزار دلاری این پروســه گفت: قیمت ها متفاوت است. اینگونه 
نیست که بگوییم 300 هزار یورو یا دلار حتماً باید هزینه شود. با توجه به شرکتی که انتخاب 
می شــود قیمت ها فرق می کند؛ از 1۲0 هزار تا ۹00 هزار دلار ممکن است هزینه شود. در 
بازی ایران و کره جنوبی از همراه اول کمک گرفتیم و می خواهم بگویم که تامین زیرساخت 
 VAR ها هم بسیار سخت خواهد بود. نباید فراموش کنیم که فیفا از سحت افزار و کپی رایت
در حال کســب درآمد اســت و همه بابت هزینه ای که انجام می شود باید قوانین خاصی را 

هم رعایت کنند.

کی روش به خاطر فغانی سرزنش شد
هواداران مصری کی روش را به خاطر 
انتقــاد از داور ایرانی بــازی با تونس 

سرزنش کردند.
فغانی ســرزنش  بــه خاطر  کی روش 
در  پرتغالی  مرد  جانشــین  شد/معرفی 

مصر+عکس
به گزارش خبرگزاری فارس، ســایت 
»العربــی الجدید« خبــر داد هواداران 
نظرشان  فوتبال مصر جانشــین مورد 
بــرای کارلوس کــی روش پرتغالی را 

معرفی کردند.
کی روش بعد از باخت مقابل تونس در نیمه نهایی جام کشورهای عربی به شدت مورد انتقاد 

هواداران مصری قرار گرفت و اخراج وی مطالبه مصری ها است.
در همین رابطه کمپین معرفی جانشــین مناسب برای کی روش روی نیمکت تیم ملی مصر 
به راه افتاده اســت. حسام حسن مهاجم سابق تیم ملی مصر گزینه اصلی هدایت این تیم به 

جای کی روش شد.
مصری ها خواهان برکناری کی روش و آمدن حســام حسن روی کار هستند تا زمام هدایت 

فراعنه را در ادامه مسابقات انتخابی جام جهانی ۲0۲۲ قطر به دست بگیرد.
همچنیــن هواداران مصــری از رفتار کارلوس کی روش در بازی با تونس و انتقاد شــدید از 
علیرضا فغانی داور ایرانی انتقاد کردند. مصری ها معتقدند کی روش بازیکنان و تاکتیک هایش 

را فراموش کرده و برای توجیه باختش به داور معترض شده است.

وزنه برداری ایران نایب قهرمان جهان شد
تیم ملی وزنه برداری مردان 

ایران، نایب قهرمان مسابقات 
جهانی ازبکستان شد.

به گــزارش ایســنا، مســابقات 
وزنه بــرداری قهرمانــی جهــان 
ازبکستان به پایان رسید و جایگاه 
امتیازی و مدالی ایران مشــخص 

شد.
 تیم مردان ایــران که با ترکیب 
10 نفره در این مسابقات شرکت 
امتیازی  رده بنــدی  در  بود  کرده 

دوم و در رده بندی مدالی پنجم شد.
هم چنین تیم زنان ایران با سه وزنه بردار در این مسابقات شرکت کرد که در رده بندی امتیازی 

بیست و سوم شد و چون مدالی کسب نکرد جایی در رده بندی مدالی نداشت.

تیم قلعه نوعی با رای کمیته انضباطی نقره داغ شد 

سقوط آزاد گل گهر
با اعلام کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال، نتایج 
بازی گل گهر سیرجان مقابل تیم های استقلال 
تهران، سپاهان و پیکان تغییر و سه بر صفر به 

سود حریفان این تیم اعلام شد.
به گزارش خبرنگار مهر، تیم فوتبال گل گهر در 
فصل بیست و یکم لیگ برتر از بازیکنی استفاده 
کرده است که شرایط لازم برای حضور در لیگ 
باشگاه  این  مسئولان  اما  است  نداشته  را  برتر 
اعتقاد داشتند این بازیکن گابنی سابقه بازی ملی 

لازم را داشته است.
پیکان  و  استقلال، سپاهان  تیم  این حال سه  با 
نسبت به استفاده از این بازیکن اعتراض کردند 
از  پس  فوتبال  فدراسیون  انضباطی  کمیته  که 
بررسی های لازم حکم به تخلف تیم گل گهر داد 

و نتایج این سه دیدار را سه بر صفر کرد.
فوتبال صادر  فدراسیون  از سوی  که  در حکمی 

شده آمده است:
در  فوتبال  فدراسیون  انضباطی  کمیته  »جلسه 
زیر  کنندگان  امضا  تصدی  با  العاده  فوق  وقت 
تشکیل است پرونده کلاسه فوق تحت نظر قرار 
ارائه  و  حضور  فرصت  اعطای  به  توجه  با  دارد 
محتویات  بررسی  از  پس  کمیته  دفاعیه  لایحه 
رسیدگی  ختم  اعلام  با  و  نظر  تبادل  و  پرونده 

مبادرت به انشا رأی بشرح آتی می نماید.
رأی کمیته انضباطی

استقلال   -1 باشگاه های  شکایت  خصوص  در 
اصفهان  سپاهان   -3 تهران  پیکان   -۲ تهران 
استفاده  بر  مبنی  گهرسیرجان  گل  باشگاه  علیه 
بابو  اریک  آقای  نام  به  مجاز  غیر  بازیکن  از 
باگناما بوکوم در بازی های به ترتیب تاریخ های 
بدین  1۴00/۹/8و1۴00/۹/13    1۴00 /0۹ /03
دستورالعمل   ۲-۲-۲ بند  مطابق  که  توضیح 
جذب بازیکنان و مربیان خارجی که در مقام بیان 
شرایط بازیکنان آفریقایی مجاز به عقد قرارداد با 
باشگاه های لیگ برتری می باشد از جمله شرایط 
الزامی، آن است که در دو سال گذشته منتهی به 
زمان عقد قرارداد بازیکن با باشگاه جدید، بازیکن 
حداقل در چهار بازی رسمی و دوستانه تیم ملی 

بزرگسالان آن کشور بازی کرده باشد،
گل  باشگاه  خارجی  بازیکن  آنکه  حال 
در  گابن  ملیت  با  باگناما«  »اریک  گهرسیرجان 
هیچ یک از منابع معتبر هیچ مسابقه ای از بازی 
بازی های  سوابق  در  و  نداشته  کارنامه  در  ملی 
پس  که  دارد،  وجود  اساسی  تردید  نامبرده  ملی 
گل  باشگاه  به  دفاع  حق  شکایت ها  وصول  از 
گهر اعطا که از سوی این باشگاه دفاعیه ای به 
از  و    1۴00 /0۹ /13 مورخ   10۴1/1۴00 شماره 
سوی وکیل این باشگاه نیز دفاعیه ای به شماره 
کمیته  به    1۴00 /0۹ /۲۴ مورخ   1۴00/1081/۲

انضباطی واصل گردید که اهم این دفاعیات بر 
این مبنا استوار است که باشگاه گل گهرسیرجان 
در راستای عمل به شرایط مندرج در بند 7-1-

لازم  مدارک  تمامی  صدرالبیان  العمل  دستور   ۲
جهت ثبت نام بازیکن را تهیه و پس از تأیید واحد 
روابط بین الملل فدراسیون به سازمان لیگ ارائه 
و باشگاه به وظایف قانونی خود مطابق قوانین در 
خارجی  بازیکن  جذب  تشریفات  نحوه  خصوص 

عمل نموده است
کشف  جهت  در  انضباطی  کمیته  راستا  این  در 
مقررات   ۹5 ماده  از   3 بند  مطابق  واقعیت 
قضائی  مرجع  به  موضوع  انعکاس  با  انضباطی 
 ۹ اصالت  تخصصی  بررسی  جهت  در  ذیصلاح 
تا  واصله  »ایمیل«  الکترونیک  نامه های  فقره 
مورد  بازیکن  با  دررابطه    1۴00 /0۹ /۲0 تاریخ 
از  گابن  فوتبال  فدراسیون  به  منتسب  شکایت 
 ۲0۲1 اکتبر   11 مورخ  تاییدیه  فقره  دو  جمله 
زبان  به  دیگری  و  فرانسوی  زبان  به  )یکی 
انگلیسی( که از سوی باشگاه گل گهر به عنوان 
انعقاد  به  مربوط  مستندات  و  مدارک  از  قسمتی 
قرارداد با بازیکن مورد شکایت به سازمان لیگ 
ارائه گردید و همچنین تاییدیه مورخ 1۶ نوامبرکه 
الملل  بین  امور  به  نوامبر   ۲0 ایمیل  موجب 
جهت  گردیده  واصل  ایران  فوتبال  فدراسیون 
دیجیتالی  ادله  اعتبار  و  اصالت  حیث  از  بررسی 
آنها  کننده  ارسال  مشخصات  و   Ip همچنین  و 
اقدام ، که با صدور دستور قضائی مراتب جهت 
تولید  فضای  پلیس  به  فنی  و  بررسی تخصصی 
متعاقباً  و  ارجاع  فاتب  )فتا(  اطلاعات  تبادل  و 
در 51 صفحه طی  فتا  پلیس  کارشناسی  نظریه 
مورخ   17۴۴/1۴00/۶/101/۲8/۲۲7 شماره 
قرارگرفته  کمیته  این  اختیار  در    1۴00 /0۹ /۲1
و  اعتبار  و  اصالت  بیانگر  نظریه  این  که  است 
همچنین انتساب صرفاً دو فقره ایمیل از مجموع 
مشخصات  به  بررسی  مورد  ایمیل های  فقره   ۹
fegafoot@hotmail.fr به تاریخ های 8 دسامبر 
۲0۲1 ساعت 15:08 و ۹ دسامبر ۲0۲1 ساعت 
نام  با  که  گابن  فدراسیون  به  منتسب   1۴:3۶
معاون دبیرکل این فدراسیون خانم لوسی مانن ) 

Lucie Manon ( صادر شده می باشد.
حال باتوجه به مجموع اوراق و محتویات پرونده 
و نظر به اینکه اولًا: بر اساس نظریه تخصصی 
پلیس فتا ثبت نام بازیکن مورد شکایت بر اساس 
استفاده از مدارک و مستندات غیر واقعی و جعلی 

صورت پذیرفته است،.
ثانیاً: بازیکن مورد نظر فاقد شرایط مندرج در بند 
مربیان  و  بازیکنان  جذب  دستورالعمل   ۲-۲-۲
رئیسه  هیأت   1۴00/5/17 مصوب  خارجی 
ملی  بازی   ۴ انجام  حیث  از  فوتبال  فدراسیون 

دوستانه  یا  و  رسمی  از  اعم  بزرگسالان  رده  در 
می باشد و دلیلی نیز از سوی باشگاه در خصوص 
دارا بودن چنین شرطی به جز مدارک فاقد اعتبار 

و غیر واقعی مذکور، ارائه نگردیده است.
ثالثاً: بر اساس دو فقره ایمیلی که از سوی پلیس 
سوی  از  گردیده  تأیید  آنها  اعتبار  و  اصالت  فتا 
فدراسیون فوتبال گابن در پی استعلام بعمل آمده 
از سوی فدراسیون فوتبال ایران که پس از طرح 
شکایت باشگاه ها صورت پذیرفته عدم اصالت و 
ثبت  برای  شده  ارائه  های  تاییدیه  بودن  جعلی 
نام بازیکن مبنی بر انجام ۴ بازی در سطح ملی 

بزرگسالان، گواهی گردیده است.
قید   ۲0۲1 دسامبر   8 ایمیل  در  که  شرح  بدین 
گردیده »نامه شماره 3۴ اکتبر که شرکت بازیکن 
در رقابتهای بین المللی از جمله انتخاب شده در 
نادرست  می کند  گواهی  را  بزرگسالان  ملی  تیم 
می باشد. گواهی انگلیسی نامه شماره 37 نوامبر 
۲01۶ نادرست می باشد به پیوست نسخه اصلی 
چندین  در  شرکت  که  دبیرکل  از  اصلی  نامه 
رویداد بین المللی تا این تاریخ با پنج بار انتخاب 
 ۲0 زیر  در  بار  سال، شش   17 زیر  رده های  در 
سال و 3 بار در تیم زیر ۲3 سال یا بزرگسالان 
گواهی می کند تقدیم می گردد«. و در ایمیل دوم 
))همانطور  گردیده:  قید  نیز   )۲0۲1 دسامبر   ۹(

که در
به  است  خواهشمند  شد  ذکر  هم  قبلی  ایمیل 
اطلاعات زیر توجه داشته باشید: مدرک دریافتی 
FEGAFOOT/JPT//N3۴ رفرنس  شماره  به 
FEGAFOOT/SGIYPT//N037 و   OCT۲1

ایمیل  این  پیوست  به  NOV1۶ جعلی می باشد. 
بازیکن  است  شده  اعلام  آن  در  که  اصلی  نامه 
در رده بندی دسته A انتخاب شده است ارسال 

می گردد.
یا  دار  آینده  بازیکنان  تیم  عنوان  به   A دسته 
جز  و  می شود  گرفته  نظر  در  رزین  بازیکن 
محسوب  ملی  تیم  بازیکنان  یا  الف  بازیکنان 
تنها  که  کنیم  یادآوری  دوباره  مایلیم  نمی شود. 
همین  گابن  فوتبال  فدراسیون  رسمی  ایمیل 
دریافت  مکاتبات  آن  طریق  از  که  است  ایمیلی 

می شود.
خلاف  و  مستند  غیر  اظهارات  مفهوم  رابعاً: 
مورخ  رسیدگی  جلسه  در  شده  یاد  بازیکن  واقع 
علت  به  راجع  انضباطی  کمیته    1۴00 /0۹ /۲۲
بین  دوستانه  مسابقه  نتایج  در  اعلامی  تفاوت 
وجود  عدم  همچنین  و  بنین  و  گابن  تیم  دو 
این  بازیکنان  لیست  در  بازیکن  این  مشخصات 
فیلم  در  ایشان  حضور  ملاحظه  عدم  و  بازی 
بازی  دو  گردیده  مدعی  که  بازی  آن  از  موجود 
بین تیم های مذکور به صورت همزمان یکی در 

اروپا و دیگری در گابن به دلیل بیماری کرونا و 
محدودیت های ناشی از آن برگزار گردیده است.

سوی  از  آمده  بعمل  مکاتبه  فقره   ۴ خامساً: 
باشگاه گل گهر به شماره های 850/1۴00 مورخ 
  1۴00 /08 /1۲ مورخ   1۴00/۹5۲   1۴00 /08 /03
 ۹57/1۴00   1۴00 /08 /۲۹ مورخ   1۴00/11۲0
ارائه  و  لیگ  سازمان  با    1۴00 /0۹ /01 مورخ 
مستندات و مدارک جهت صدور کارت و مجوز 
بازی برای بازیکن مورد شکایت که بیانگر ارائه 
ابتدا  بازیکن  نام  ثبت  برای  جعلی  گواهی های 
لیگ  سازمان  به  باشگاه  این  از سوی  ساکن  به 
می باشد و صرفنظر از اینکه بدلیل شبهات مطرح 
شده در مورد حضور این بازیکن در ۴ بازی ملی 
خود  داشته  ضرورت  بازی  کارت  صدور  از  قبل 
این  به  راجع  بیشتری  نظری  دقت  نیز  باشگاه 
اینکه طبق  به  باتوجه  اهتمام می داشت  موضوع 
از   ۲8 ماده   5 بند  همچنین  و   ۲۲ ماده   ۴ بند 
مقررات  این  در  تقصیر  عدم  انضباطی  مقررات 
رافع مسئولیت نبوده و احراز تقصیر و یا سو نیت 
و  ندارد  انضباطی ضرورت  مجازات  تعیین  برای 
تنظیم  دستورالعمل   1۴ بند  اساس  بر  طرفی  از 
و  اجرایی  عوامل  بازیکنان،  مربیان،  با  قراردادها 
سازمان   13۹۹/۶/30 مصوب  فوتبال  کارگزاران 
و  مدارک  هرگونه  اصالت  احراز  مسئولیت  لیگ 
یا قراردادهای ارائه شده به عهده باشگاه بعنوان 

شخص حقوقی می باشد،
مضافاً اینکه به موجب بند 1-7-۲ دستورالعمل 
مصوب  خارجی  مربیان  و  بازیکنان  جذب 
فوتبال،  فدراسیون  رئیسه  هیأت   1۴00/5/17
سوابق  با  مرتبط  مدارک  ارائه  و  تهیه  مسئولیت 
بازیکنان خارجی کاملًا بعهده باشگاه ها می باشد 
و این مقررات به وضوح بیانگر مسئولیت مطلق 
ثبت  جهت  ابرازی  اسناد  خصوص  در  باشگاه ها 
اساس  این  بر  و  بوده  معرفی شده  بازیکنان  نام 
دفاعیات باشگاه طرف شکایت در خصوص عدم 
صدور  دلیل  به  باشگاه  این  به  مسئولیت  توجه 
کارت بازی پس از تأیید اموربین الملل فدراسیون 

غیرموجه تشخیص داده می شود.
فلذا بنا به جهات مذکور و سایر قرائن و امارات 
موجود در پرونده تخلفات انتسابی به باشگاه گل 
گهرسیرجان مبنی بر استفاده از بازیکن غیرمجاز 
مدارک  ارائه  نیز  و  شاکی  تیم های  مقابل  در 
بابو  اریک  آقای  بازیکن  نام  ثبت  مجعول جهت 
و  محرز  فوتبال  لیگ  سازمان  به  بوکوم  باگناما 
مسلم تشخیص و مستند به بندهای الف و ب از 
بند 1 ماده ۶1 مقررات انضباطی مصوب 13۹7 و 
ماده 70 این مقررات ضمن بازنده اعلام نمودن 
تیم گل گهرسیرجان با نتیجه سه بر صفر در هر 
سه مسابقه مورد شکایت، به پرداخت مبلغ هفت 

غیرمجاز  بازیکن  و  نقدی  جریمه  ریال  میلیارد 
کلیه  در  حضور  از  محرومیت  ماه  سه  به  نیز 
میلیارد  دو  مبلغ  پرداخت  نیز  و  فوتبال  مسابقات 
بدیهی  می گردند.  محکوم  نقدی  جریمه  ریال 
بازیکن موصوف در قلمرو  است فعالیت فوتبالی 
رعایت  به  منوط  ایران  اسلامی  کشور جمهوری 

تشریفات قانونی خواهد بود.
تاریخ  از  روز  هفت  مدت  ظرف  صادره  رأی 
ابلاغ قابل تجدیدنظرخواهی نزد کمیته استیناف 
و  شناسایی  خصوص  در  پرونده  ضمناً  می باشد. 
اشخاص  و سایر  به جاعل  نسبت  اتخاذ تصمیم 

مرتبط مفتوح خواهد بود.
رای کمیته انضباطی در جدول سازمان 

لیگ هم اعمال شد
بعد از حکم کمیته انضباطی مبنی بر سه بر 
صفر شدن 3 دیدار گل گهر سازمان لیگ نیز 

تغییرات جایگاه تیم در جدول را اعمال کرد.
مبنی  انضباطی  کمیته  حکم  گذشته  شب   
نتیجه 3 مسابقه گل گهر صادر شد  تغییر  بر 
جدول  هشتم  رده  به  تیم  این  نهایت  در  و 

سقوط کرد.
به این ترتیب سایت سازمان لیگ نیز جدول 

مسابقات را به شرح زیر تغییر داد:

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک جغتاي

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـي و اراضي و سـاختمانهاي فاقد سـند رسـمي . برابر رأي شـماره 
1۴00۶030۶018000۴۲۴ - 1۴00/0۹/۲3 هیـات اول/دوم موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـي اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي 
مسـتقر در واحـد ثبتـي حوزه ثبـت ملک جغتـاي تصرفات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـي آقاي محمداسـمعیل جبله فرزند عباس بشـماره شناسـنامه 1 صادره 
از جغتـای، ششـدانگ یـک قطعـه زمیـن مزروعـي، بـه مسـاحت 703۴۹.78 
مترمربـع، قسـمتی از پـلاک 1۲0 فرعـي از ۲۲۹ اصلـي )موسـوم بـه دیمـه 
سـار و بندسـار جبلـه( واقـع در بخـش 7 سـبزوار حـوزه ثبـت ملـک جغتـای 
از محـل مالکیـت رسـمي خـود متقاضـی بـه نـام وی محـرز گردیـده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـي 
مـي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضي 
اعتراضـي داشـته باشـند مـي تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهي بـه مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایي 
تقدیـم نماینـد. بدیهـي اسـت در صورت انقضـاي مدت مذکـور و عدم وصول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبت 

اول :   1۴00/0۹/۲7 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :   1۴00/10/1۲
حمیدرضا آریان پور - رئیس ثبت اسناد و املاک جغتای

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
برابـر رای شـماره  1۴00۶030۶۲7100۲871 هیـات  موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک مشـهد منطقه پنـج تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی   آقـای سـید مهـدی تقوی  فرزند سـید 
محمـد  در ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 1۲8/15 
متـر مربـع قسـمتی از پـلاک  573۹  فرعـی از  10  اصلـی بخـش ۹  
واقـع در مطهـری شـمالی 5۶ @ عربـی ۴- پـلاک ۲8 متعلـق بـه خود 
متقاضـی ) سـهم مشـاعی خـودش( محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود 
در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر 
خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعه متضرر بـه دادگاه نخواهد 
شـد. م.الـف3۴7 تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۹/۲7. تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم: 1۴00/10/1۲
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه   آقـای حمیـد رضـا دهقـان طرزجانی برابـر وکالتنامه شـماره 
۶03۴۶ مـورخ 1۴00/8/۲۴ دفترخانـه 7۶1  تهـران و تفویض وکالت ۲0۶۲۲ 
مـورخ 1۴00/8/۲7 دفتـر ۲۲۶ مشـهد بوکالـت از طرف خانـم پروین محمدی 
یامچـی  باسـتناد ۲ برگ فرم استشـهادیه منضـم به فرم تعهـد جهت دریافت 
سـند مالکیـت المثنـی نوبـت اول به این اداره مراجعه و مدعی اسـت که سـند 
مالکیـت ششـدانگ بـه شـماره پـلاک  ۴ فرعـی از ۲ فرعـی از۴۹۴5 اصلـی 
بخـش 1 مشـهد کـه متعلـق بـه نامبـرده میباشـد  بـه علـت سـهل انـگاری  
مفقـود گردیـده اسـت. با بررسـی دفتـر املاک معلوم شـد ششـدانگ مالکیت 
نامبـرده در ذیـل شـماره ثبـت 1۶۴58  دفتـر 1۴8 صفحـه3۹1 به نـام پروین 
محمـدی یامچـی  ثبـت و سـند بـه شـماره 515۴۹1 ب ۹1  صـادر گردیـده 
اسـت. دفتـر امـلاک بیـش از ایـن حکایتـی نـدارد. لـذا به اسـتناد مـاده 1۲0 
اصلاحـی  قانـون ثبـت مراتـب یـک نوبت آگهـی و متذکر می گـردد هرکس 
نسـبت بـه ملـک مـورد آگهـی معاملـه ای انجـام داده یـا مدعـی وجود سـند 
مالکیـت نـزد خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار ایـن آگهی 
اعتـراض کتبـی خود را به پیوسـت اصل سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی 
بـه ایـن اداره تسـلیم نماید. بدیهی اسـت در صـورت عدم اعتـراض در مهلت 
مقـرر و یـا وصـول اعتـراض بـدون ارائه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت المثنی و تسـلیم آن به متقاضی اقـدام خواهد 

شـد. م.الف 3۶۲
سـید محمـد باقـر حسـینی جهانگیر-رئیـس اداره ثبت اسـناد و امـلاک ناحیه 

یـک مشـهد مقدس
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

رحیم پور ازغدی: می گویند به خاطر »مرگ بر آمریکا« و 
حجاب است که مشکل داریم

حســن رحیم پور ازغدی پیش از ظهر جمعه در سخنرانی پیش از 
خطبه های نمازجمعه مشهد مقدس در حرم مطهر رضوی، با اشاره 
به ۲7 آذرماه، ســالروز شهادت شــهید مفتح و روز وحدت حوزه و 
دانشگاه، اظهار کرد: برای وحدت حوزه و دانشگاه خون های زیادی 
به زمین ریخته شد و با خون امثال شهید بهشتی ها، شهید مفتح ها 
و ایــن ترورها ادامه دارد. حســن رحیم پور ازغــدی گفت: بعضی 
خودشان فاســد بودند، برخی خودشان بی عرضه اند و تقصیر این و 
آن می اندازند که چون گفتیم »مرگ بر آمریکا« یا نماز می خوانیم 
و حجاب داریم این مشــکلات را داریم، برای اینکه انقلاب کردیم 
مشــکل داریم، ما انقلاب کردیم مشــکلاتمان حل شود نه اینکه 
بیشتر شود، اگر جایی مشکلات بیشــتر می شود تو بلد نیستی، یا 
بلد نیســتی و مســئولیت می پذیری که حرام است و یا فسادی و 

مسئولیت را می پذیری که حرام تر است!

امام جمعه موقت تهران: مسئولان امارات، اگر غیرت اسلامی 
ندارند، غیرت عربی داشته باشند

حجت الاســلام و المســلمین علی اکبری خطیب جمعه تهران در 
خطبه های امروز خود گفت: ســفر نماینده رژیم صهیونیســتی در 
امارات چیزی جز خســارت برای این کشور در پی نخواهد داشت. 
مسئولان این کشور، اگر غیرت اسلامی ندارند، غیرت عربی داشته 
باشــند. وی افزود: در آسیا شکســتهای زنجیره ای اتفاق افتاده و 
آمریکا باید از عراق هم بیرون برود. درمانده تر از اینها رژیم کودک 
کش اسرائیل اســت که علاوه بر بی آبرویی، اختلافات داخلی را 
دارد و حتــی یک کابینه را هم نمی تواند تشــکیل دهد. این رژیم 
وقتی می بیند شرکاء راهبردی او مانند عربستان و امارات به ایران 
نزدیک می شــوند خود را به امارات می رساند. آنها با این تنابهای 
پوســیده نمی توانند به جایی برســد. امام جمعه تهران ادامه داد: 
این حضور، برای امارات هم جزء خســارت نخواهد داشــت. اینها 
اگر غیرت اسلامی ندارند، غیرت عربی داشته باشند.امت اسلامی 
تحقق وعــده رهبریعزیز ما را درباره زوال رژیم صهیونیســتی به 
زودی خواهد دید. خطیب جمعه تهران، گفت: دور جدید مذاکرات 
مبتنی بر مســئولیت پذیری دو طرف است. طرف مقابل دارد تقلا 
می کند که خط تحریف را برای متشنج سازی داخلی دنبال کند تا 

امتیاز بگیرد ولی موفق نمی شود.

با کسانی که در خط نظام، انقلاب و ولایت نباشند تعارف 
نداریم

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری ادامه داد: ما برای فرزندان خانواده 
شــهدا و آن هایی که در خط انقلاب و نظام هستند ارزش خاصی 
قائل هســتیم . وی ادامه داد: احترام افراد با هر مقام و مسندی تا 
زمانی حفظ می کنیم که در خط نظام و انقلاب و ولایت باشــند در 

غیر این صورت با کســی تعارف نداریــم چراکه انقلاب و نظام به 
راحتی به دست نیامده اســت. این مقام مسئول با این توضیح که 
ملت ایران با دســت خالی با فرهنگ جبهه و شهادت هشت سال 
در مقابل صدام آن و اســتکبار جهانی ایستاد و آنها را شکست داد 
مطرح کرد: ملت ما دو فرهنگ شایسته در دفاع مقدس در خط امام 

و ولایت و وحدت را مد نظر قرار داد.

توصیه عضو مجمع تشخیص: ساخت مسکن به سبک ژاپنی 
برای مجردهای ایرانی

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با بیان این که شمال شهر 
تهران مرده است،  گفت: برای ساخت مسکن مجردها نیز می توان 
از کشــوری مانند ژاپــن الگوبرداری کرد.آقامحمدی با اشــاره به 
بازآفرینی شــهری ۲0۲0 محله گفت: باید طــرح این محلات را 
مشــخص کرده و آن ها را دســته بندی کنیم و در هر محله یک 
پروژه به عنوان پایلوت آغاز به کار کند. همان طور که عنوان کردم 
باید بازآفرینی با توجه به شــرایط فرهنگی آن محله انجام شــود.
وی همچنین با اشاره به ســاخت مسکن برای مجردان و سرپناه 
برای معتادان متجاهر افزود: حــدود ۶0 هزار معتاد متجاهر وجود 
دارد که باید برای اســکان آن ها فکری کرد. می توان روی ساخت 
شهرک های ســلامت فکر کرد، اعتبار آن هم قابل تامین است و 
خیرین بســیاری نیز حاضرند در ایــن راه به دولت کمک کنند. در 
خصوص ســاخت مســکن برای مجردان نیز می توان از کشوری 

مانند ژاپن الگو برداری کرد.

امام جمعه اصفهان:از آنجاکه قاضی زن نداریم، باید امکان 
تحصیل زنان در رشته حقوق مورد بازبینی قرار بگیرد

نماینده ولی فقیه در اســتان اصفهان از وزارت علوم خواســت تا 
نســبت به اختصاص رشته های دانشــگاهی کارآمد و متناسب با 
موقعیت بانوان اقدام شود.آیت الله سیدیوسف طباطبایی نژاد در دیدار 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی و اعضای هیئت مدیره نظام پرستاری 
استان اظهار داشت: باید رشته های دانشگاهی سهمیه بندی شود و 
رشــته هایی که نیاز جامعه و بانوان است در دانشگاه ها دایر شود. 
وی ادامه داد: امکان تحصیل در رشته معدن برای بانوان در حالی 
که موقعیت آن برای اشــتغال یک بانو در آن محیط فراهم نیست 
و یا تحصیل در رشــته حقوق در حالی که ما در کشور قاضی زن 
نداریــم باید مورد بازبینی قرار گیرد. امام جمعه اصفهان افزود: این 
در حالی اســت که اکنون ما در اصفهان نیاز به ســونوگراف خانم 
داریم که بســیار کم هستند و باید قبل از انتخاب رشته به جوانان، 
مشاوره تحصیلی داده شود تا در رشته های کارآمد در زمینه پزشکی 

و مهندسی اقدام به انتخاب کنند.

محسن رضایی در چابهار: یکی از خرمشهرهایی که آزاد 
خواهد شد تکمیل پروژه های نیمه تمام است

معاون اقتصادی رییس جمهور:دشمنان از پیشرفت اقتصادی ایران 
نگران هســتد، یکی از خرمشهرهایی که در آینده آزاد خواهد شد، 
پیروزی ما در تکمیل پروژه های اقتصادی نیمه تمام طی دو تا سه 
سال آینده اســت.همانطور که تا الان نشان داده ایم از این به بعد 
هم باید نشــان بدهیم که شکســت ناپذیریم و کار و حضور مردم 
یک حضور جهادی و رزمندگی اســت. به ثمر رساندن پروژه های 

نیمه تمام برای ما مهم است و باید این ها را تکمیل کنیم./ایرنا

صحبت های ناامیدانه بیژن بیرنگ تهیه کننده قدیمی تلویزیون 
درباره ساخته هایش

بیژن بیرنگ کارگردان ســریال های »همسران« و »خانه سبز«: 
بــه مردم امید واهی دادیم؛ همان موقــع عده ای به ریش ما می 
خندیدند؛ داشــتند چمدان هایشــان را پر می کردند تا از مملکت 
بروند.کاش این جنســی کار نمی کردیم؛ کاش واقعی تر کار می 
کردیم چون شرایطش بود؛ که مواظب جیب و مملکت تان باشید...
شــاید ما خیلی هپروتی بودیم! چه فایده ای داشت که انقدر مثبت 
اندیش بودیم؟ فهمیدیم مثبت اندیشــی یعنی ماله کشی! دوستان 
دارند دزدی ها و شــرایط مملکت را توجیه می کنند.قبح همه چیز 
را از بین می برند. دارند نســلی را بوجود می آورند که دزدی و به 

فکر مملکت نبودن را طبیعی می داند.

درخواست علم الهدی برای »محاکمه« و »تعقیب قضایی« 
برخی اهالی مطبوعات:حرف های دشمن در مذاکرات را بازگو 

می کنند
امام جمعه مشــهد:بازگوکنندگان حرف های دشمن در مطبوعات و 
فضای مجازی، لشکر دشــمن هستند و باید تحت تعقیب قضایی 
قرار بگیرند؛ اگر کسی در مقابل جهاد تبیین یک روزنامه یا فضای 
مجازی قرار گیرد و با جهادگران تبیین مقابله کند؛ دشمن و عامل 
نفوذی دشمن اســت و دستگاه ها باید او را تعقیب کنند تا در ورق 
پاره روزنامه اش هر چیزی می خواهد ننویســد و اسمش را آزادی 

بیان بگذارد. در دنیا اینها را محاکمه صحرایی می کنند.

بیش از ۴0 درصد موارد ابتلا به کرونا بدون علامت هستند
نتایج یک مطالعه در کالیفرنیا نشان می دهد بیش از ۴0 درصد از افرادی 
که در سطح جهان به کووید-1۹ آلوده شده اند، هیچ علامتی را در اوایل 
بیماری خود تجربه نمی کنند.افراد بدون علامت هم هنوز ممکن اســت 
مســتعد ابتلا به عوارض طولانی مدت کووید-1۹ مانند خستگی شدید 
مزمن باشند و همچنین ممکن است ویروس را ناآگاهانه به دیگران منتقل 

کنند./ایسنا

مذاکرات حداقل تا ۶ ماه دیگر طول خواهد کشید
پایگاه خبری اکســیوس به نقل از دیپلمات هــای اروپایی:احتمالا ادامه 
مذاکرات، ششم دی از سر گرفته می شود.با سرعت فعلی ممکن است ۶ 

ماه طول بکشد تا توافقی به دست آید

رئیسی: در کوتاهترین زمان، فقر مطلق را ریشه کن می کنیم
رئیس جمهور در جمع نخبگان اســتان یزد:ریشه کن کردن فقر مطلق 
از اولویت ها و برنامه های کوتاه مدت دولت اســت، کسی نباید در اولیه 
های زندگی دچار مشکل نباشد، زیبنده نظام جمهوری اسلامی نیست./

باشگاه خبرنگاران

روایت نیکزاد از اظهارنظر رئیس کنگره اسپانیا در مورد 
مجلس ایران

نیکزاد نایب رئیس مجلس گفت: وقتی جایگاه مجلس شورای اسلامی 
را به رئیس کنگره اســپانیا گفتم، گفت که ما شــیوه مجلس شما را به 
دولتمــردان خود تذکر خواهیم داد!نایــب رئیس مجلس گفت: مجلس 
جایگاه ویژه ای دارد و در دنیا هیچ مجلسی مانند مجلس شورای انقلاب 
اسلامی اینگونه جایگاهی ندارد. نیکزاد گفت: زمانی که جایگاه مجلس 
شورای اسلامی را به رئیس کنگره اسپانیا گفتم، گفتند که ما شیوه مجلس 
شــما را به دولتمردان خود تذکر خواهیم داد.نایب رئیس مجلس گفت: 
مجلس جایگاه ویژه ای دارد و در دنیا هیچ مجلسی مانند مجلس شورای 

انقلاب اسلامی اینگونه جایگاهی ندارد.

واکنش تلویحی رئیس شورای سیاستگذاری ائمه جمعه به 
سخنان نسنجیده مولوی گرگیج

حجت الاسلام حاج علی اکبری با بیان اینکه عشق به اهل بیت و 
فاطمه زهرا )س( شناســه ملی کشور است و در این زمینه شیعه و 
ســنی فرقی ندارد، گفت: اگر زمانی شیطان سخنی بر زبان فردی 
جاری می کند، کسی به او اعتنا نمی کند و البته خودش هم پشیمان 
می شود اگرچه مسئولین مربوطه هم تصمیمات لازم را گرفته اند اما 

مسئله امروز کشور وحدت امت است.

امام جمعه اهواز: اگر در سفره کارگران نان نباشد در سفره 
وزیر و استاندار نیز نباید نان باشد

امام جمعه اهواز گفت: شفاف ســازی فیش های حقوقی مسئولان 
نظام برای برقراری عدالت اجتماعی و اعتمادسازی در جامعه یکی از 
ضرورت هاست.حجت الاسلام والمسلمین سید محمد نبی موسوی 
فــرد در خطبه های ایــن هفته نماز عبادی سیاســی اهواز اظهار 
داشــت: رهبر معظم انقلاب فرمودند حقوق های نجومی و زندگی 

اشرافی گری ممنوع است به همین دلیل باید زمینه ای فراهم شود 
تا عدالت در این زمینه اکم شــود و کارگران و کارمندان با حقوق 
پایین هم بتوانند با همین حقــوق زندگی خود را بگذرانند.نماینده 
ولی فقیه در خوزســتان ادامه داد: توصیه ما به مجلس این اســت 
که اکنون فرصت دارند بســتر لازم را فراهم کنند تا مردم عدالت 
اجتماعی را لمس کنند.وی تصریح کرد: اگر در سفره کارگران نان 
نباشــد در سفره وزیر و استاندار نیز نباید نان باشد؛ اکنون به همت 
دولت انقلابی فســاد در حال برچیده شــدن است و امید است در 
آینده ای نزدیک شاهد عدالت اجتماعی در جامعه باشیم.خطیب نماز 
جمعه اهواز گفت: شــرایط اقتصادی در شرایط کنونی برای مردم 
سخت شده است و باید برای مردم شفاف سازی کنیم و بگوییم امام 
جمعه، وزیر، معاون و نمایندگان مجلس چه میزان حقوق می گیرند.

وی بیان کرد: وقتی حقوق ها تا حدودی برابر باشــد مردم عدالت 
اجتماعی را درک می کنند و این همان اعتماد سازی به عنوان نیاز 
ضروری جامعه اســلامی است.حجت الاسلام والمسلمین موسوی 
فرد گفت: مشکلات خوزستان را به صورت مکرر به رییس جمهور 
منتقل می کنیم و مردم نیز باید در مقابل این مشکلات صبور باشند.

بیانیه تروئیکای اروپا در پایان دور هفتم مذاکرات وین
مذاکره کنندگان تروئیکای اروپایی طی بیانیه ای با اشاره به توقف 
مذاکرات در وین، گفتند که این سه کشور )آلمان، انگلیس و فرانسه( 
به همراه شرکای روس، چین و آمریکا آماده ادامه مذاکرات هستند.

مذاکــره کنندگان اروپایی در مذاکــرات وین اعلام کردند که طی 
۲۴ ساعت گذشته پیشرفت های فنی در مذاکرات حاصل شده بود.

بر اســاس متنی که به مذاکره کنندگان تروئیکای اروپایی نسبت 
داده شــده، این ســه مذاکره کننده اعلام کردند که پیشرفت های 
حاصل شــده در ۲۴ ساعت گذشته، تنها روند مذاکرات را به جایی 
که گفت وگوها در دولت قبلی ایران در ماه ژوئن متوقف شــده بود، 
نزدیک کرده است.مذاکره کنندگان تروئیکای اروپایی گفتند که این 
ســه کشور به همراه چین، روسیه و هماهنگ کننده اتحادیه اروپا، 
انتظار داشــته اند که گفت وگوها در تاریخ ۲۹ نوامبر )8 شهریور( بر 
اســاس متن ماه ژوئن به عنوان اساسی برای مذاکرات از سرگرفته 
شود.در حالی که هنوز مشخص نیست معوق شدن مذاکرات وین 
بر اساس تصمیم کدام طرف اتخاذ شده مذاکره کنندگان تروئیکای 
اروپایــی گفتند که به تصمیم امروز »علی باقری کنی« رئیس تیم 
مذاکره کننده ایران برای بازگشــت به تهران برای رایزنی احترام 
می گذارند اگر چه این موضوع »توقف ناامیدکننده ای« در مذاکرات 

به شمار می آید.
منبع: تابناک
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